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زنگ خطر کم آبی اصفهان در ماه های گرم پیش رو به صدا  در آمده است؛  

بحران  تابستان
      با توجه به اینکه امسال بارش های قابل توجهی رخ نداد مخزن سد زاینده رود ذخیره مناسبی ندارد و بدون شک مردم در مصرف آب باید دقت لازم را داشته باشند
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 بازارهایی که
 از ما گرفته شد!

با نگاهی گذرا بــه اقلام صادراتی 
کشورمان در سال های 96 و 97 
می توان دریافت که در این دو سال 
تفاوت قابل توجهی بین تعداد اقلام 
صادر شده از کشورمان وجود دارد 
و این ارقام رو به افزایش هستند. 
خروج آمریکا از برجام و افزایش 
قیمت دلار در کشور باعث شده 
اندکی از میزان وابستگی کشور 
به نفت کاهش یابــد و مردم هم 
به دلیل افزایش حاشــیه ســود 
حاصل از صــادرات بر اثر افزایش 
قیمت دلار تمایل بیشــتری به 
صــادرات کالاهای موجــود در 
کشور نشــان داده اند. البته بعد 
از آن و در سال 98 و 99 به دلیل 
مشکلات بانکی برای انتقال مالی 
بین ایران و کشــورهای مختلف 
و قوانین داخلی دســت و پا گیر 
دوباره این روند کاهشــی شده و 
اگر ادامه یابد ضربه جبران ناشدنی 
به تولید کنندگان داخلی خواهد 
زد. زیــرا اگر بازارهایــی که به ما 
اعتماد کرده انــد و محصولاتمان 
را خریــداری می کننــد بتوانند 
جایگزینی برای محصولات کشور 

ایران پیدا کنند ...

چالش انتخاب نام برای کسب و کارهای 
کوچک 

مرا به نام کوچکم صدا بزن!
شروع کسب و کار تازه در دوران قرنطینه بیانگر 
عزم راسخ کارآفرینان برای موفقیت در دنیای 
کسب و کار است. یکی از چالش  های همیشگی 
کارآفرینان در ابتدای مسیر فعالیت مربوط به 
انتخاب نام مناسب برای برندشان است. فرآیند 
انتخاب نام همراه با سردرگمی های بسیار زیادی 
است. کارآفرینان امکان تغییر نام برندشان در 
بازه  های زمانی کوتاه را ندارند بنابراین انتخاب 
یک نام به معنای ضرورت تعامل با آن برای ادامه 
مسیر فعالیت شرکت است. همین امر در اغلب 
اوقات موجب وســواس بیش از انــدازه برندها 

می  شود.
کسب و کارهای کوچک برای رقابت مناسب 

در فضای کسب و کار نیازمند ...

فرزانه مستاجران
سرمقالــــه
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2 ادامه در صفحه 

چرا باید بیت کوین بخریم؟
 این روزها بازار خرید و فروش ارز دیجیتال بسیار داغ است! و شاید 

شما هم مانند بسیاری از مردم گمان کنید که بیت کوین اشباع شده و 
احتمال ضرر و زیاد در آن بسیار است!

اما در این مورد بهتر است اول بدانید که بیت کوین چیست؟ بیت کوین به 
نوعی ارزدیجتال از نوع غیر متمرکز گفته می شود. این ارز در سال 2009 توسط 
شخصی به تام ساتوشی ناکاماتو طراحی شد و در بازار جهانی مورد توجه بسیاری 

قرار گرفت.
اما اگر توجه تان به بازار ارز دیجیتال جلب شده است و به فکر خرید بیت کوین 

افتاده اید باید بگوییم که بهتر است پیش از ...

»دراگان تودوروویچ«، سفیر 
صربستان در سفر به اصفهان با 
نایب رئیس اتاق بازرگانی اصفهان 
دیدار و گفت و گو کرد.همچنین با توجه به حضور 
وزیر خارجه صربســتان در شانزدهمین اجلاس 
کمیسیون مشترک دو کشور، مقرر شد کارگروه 

ویژه ای با حضور سفیر صربستان، نماینده وزارت 
امور خارجه، مدیر روابط بین الملل اتاق بازرگانی 
اصفهان به منظور انجام بررسی های کارشناسی 
تشکیل شود. در این کارگروه همکاریهای دوجانبه 
وفرصت های ســرمایه گــذاری در حــوزه های 
گردشــگری، صنایع دســتی، صنایع کشاورزی، 

خدمات فنی مهندســی و فولاد بررســی خواهد 
شد.در این جلســه حمیدرضا قلمکاری به بیان 
مطالبی درخصوص وظایف اتاق نسل دوم مبتنی بر 
شبکه سازی و فعالیت های اتاق نسل سوم پرداخت 
و بر تاثیر این اقدامــات در کامیابی اعضاء و جامعه 

تاکید کرد.

بررسی تعاملات صربستان با ایران در اتاق بازرگانی
دردیدار سفیر صربستان در جمهوری اسلامی ایران با حمیدرضا قلمکاری، نایب رئیس اتاق بازرگانی 
اصفهان و با حضور مشاور عالی رئیس اتاق بازرگانی اصفهان زمینه های همکاری دوجانبه طرفین و 

گسترش تعاملات بررسی شد. 
مریم یادگاری

گــــــزارش

برنامه ریزی جهت اجرای پروژه تعویض 5 کیلومتر از خط لوله نفت مارون به اصفهان در میانکوه

 مرحله نخست از 
ابتدای خرداد ماه با 
تأمین 500 میلیارد 

ریال بودجه از سوی 
شرکت خطوط لوله و 
مخابرات نفت ایران 
آغاز و مرحله دوم به 
طول یک هزار و 800 
متر از سوی پیمانکار 
مجرب انجام می شود

در راستای اجرای مصوبات جلسه مورخ 19 فروردین سال جاری، شورای تأمین و مدیریت بحران استانداری چهارمحال و بختیاری با حضور مشاور عالی 
وزیر نفت و همچنین مدیرعامل شرکت خطوط لوله و مخابرات نفت ایران، رئیس حراست شرکت پالایش و پخش، مدیر منطقه اصفهان و سایر نمایندگان 
شرکت، برگزاری جلسه برنامه ریزی اجرای پروژه تعویض خط لوله نفت مارون در محدوده رانشی میانکوه استان چهارمحال و بختیاری در اصفهان با قید 

فوریت در دستور کار منطقه اصفهان قرار گرفت.

به گزارش روابط عمومی شرکت 
خطوط لوله و مخابرات نفت ایران 
ـ منطقه اصفهان، روز شنبه 21 
فروردین ماه با حضور معاونین و 
روسای بخش های مختلف فنی، 
عملیاتی و ستادی منطقه جلسه 
ای به منظور برنامه ریزی و تسریع 
در اجرای پروژه تعویض خط لوله در اصفهان 
برگزار و تصمیمــات لازم اتحاذ و به واحدهای 

ذیربط ابلاغ گردید.
در ابتدای این جلسه مهندس سیاوش اورنگی 
مدیر منطقه اصفهان، گزارشی از اقدامات این 
منطقه از زمان وقوع حادثه تاکنون ارائه و بر عظم 
جدی مسئولین شرکت بر ایمن سازی و تعویض 
این خط لوله در محدوده رانشی دره گندمکار در 

کوتاه ترین زمان تأکید کرد.
شایان ذکر است در جلسه مورخ 19 فروردین 
سال جاری استانداری چهارمحال و بختیاری، 
مدیرعامل شرکت خطوط لوله و مخابرات نفت 
ایران با تأکید بر اینکه امکان جابجایی خطوط 
لوله نفت در منطقه ســخت گذر اردل وجود 
ندارد، از تعویض چهار کیلومتر از این خطوط 
لوله در فاز اول پروژه و تعویض 1800 متر آن در 

فاز دوم خبر داد.
مهندس قاسم عرب یار محمدی گفت: مسیر 
انتقال نفت خام مــارون به اصفهان در منطقه 
شهرســتان اردل دارای مخاطراتی است و در 
پی حادثه اخیر رانش زمین و شکستگی خطوط 
لوله، بنابر مطالعاتی که برای تغییر مسیر این 
خط لوله انجام شد در کوتاه مدت امکان تغییر 

مسیر وجود ندارد و مسیر فعلی بهترین مسیر 
عبور خط لوله است.

وی با اشاره به اینکه تعویض خطوط لوله طی 
2 مرحله انجام می شود افزود: مرحله نخست 
از ابتدای خرداد ماه با تأمین 500 میلیارد ریال 
بودجه از سوی شرکت خطوط لوله و مخابرات 
نفت ایران آغاز و مرحله دوم به طول یک هزار 
و 800 متر از ســوی پیمانــکار مجرب انجام 

می شود.
مدیرعامل شرکت ادامه داد: این حادثه صدمات 
جانبی نداشــته و بیش از 12 میلیــارد ریال 
خسارت به آســیب دیدگان منطقه پرداخت 

شده است.
در این جلسه دکتر بهروز نعمتی مشاور عالی 
وزیر نفت بر ارزیابی کارشناسانه اثرات آلودگی 
نفتی بر منطقه و معیشت مردم میانکوه تأکید 
کرد و افزود: جبران خسارت ها و کمک به مردم 
نیازمند همکاری دو جانبه دستگاه های استانی 

و وزارت نفت است.
وی عنوان کرد: به منظــور جلوگیری از بروز 
حادثه بخش اعظمی از این خطوط لوله نفت 

مارون به اصفهان واقع در شهرستان اردل ایمن 
سازی خواهد شد.

دکتر اقبال عباســی اســتاندار چهارمحال و 
بختیاری نیز در این جلســه ضمــن تأکید بر 
رسیدگی هر چه ســریعتر به وضعیت کنونی 
منطقه میانکوه و جبران خسارت های وارده بر 
ضرورت تأمین آب آشامیدنی پایدار برای مردم 

منطقه از جمله شهر سرخون اشاره کرد.
گفتنی است؛ آذر ماه سال گذشته بر اثر رانش 
زمین در محــدوده کیلومتــر 229 خط لوله 
انتقال نفت مارون بــه اصفهان و 7 کیلومتری 
شهر سرخون اســتان چهارمحال و بختیاری 
خط لوله دچار شکست و پارگی شد که با اقدام 
بموقع تیم های عملیاتی، فنی و ستادی منطقه 
پس از ۳۴ ســاعت کار فشــرده این خط لوله 
تعمیر و مجددا انتقال نفت خــام به اصفهان 
از سر گرفته شــد و اقدامات لازم برای جمع 
آوری نفت خام و عملیات پاکســازی محیط 
زیســت با بکارگیری امکانات منطقه اصفهان 
 و ســایر مناطق شــرکت در کوتاه ترین زمان

 انجام شد.

اخبار اصفهان
گـــزارش

ISFAHAN
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بازار طلا و سکه 1400/1/22 ساعت 15:30

قیمت قبلیقیمت فروشقیمت سکه

سکه طرح 
10,530,00010,845,000قدیم

سکه طرح 
10,381,00010,679,000جدید

6,300,0006,500,000نیم سکه

4,025,0004,175,000ربع سکه

2262,0002362,000سکه گرمی

یک مثقال 
4,489,0004,601,000طلای 17 عیار

یک گرم طلای 
181,036,4001,063,100 عیار

طلای آب شده 
4,490,0004,603,000نقدی

یک گرم طلای 
241,382,4001,417,500 عیار

دوشنبه| 23 فروردین 1400| 12 آوریل 2021 | 29 شعبان 1442 | سال سوم| شماره 752|  صفحه اول

آگهی مناقصه عمومـى 
یک مرحله اى همزمان با ارزیابى (فشرده)

شرکت توزیع برق شهرستان اصفهان در نظر دارد: خدمات و کالاى مورد نیاز خود را به شرح ذیل و 
به استناد قانون برگزارى مناقصات و آیین نامه معاملات شرکت، ازطریق برگزارى مناقصه عمومى 

یک مرحله اى همزمان با ارزیابى (فشرده) به پیمانکاران واجد شرایط واگذار نماید. 

شماره 
مناقصه 
شرکت

شماره مناقصه در 
سامانه تدارکات 

الکترونیکى دولت 
(ستاد ایران)

موضوع 
مناقصه

تاریخ توزیع 
دفترچه

مهلت تهیه 
دفترچه

آخرین 
مهلت تحویل 

پاکات

تاریخ 
برگزارى 
مناقصه 

مبلغ تضمین

400140022000093883000002

اصلاح ساختار 
شبکه در 

محدوده امور 
برق منطقه دو 

(شمالغرب)

1400/01/231400/01/281400/02/071400/02/08674,000,000

پیشنهاد دهندگان مى توانند اسناد مناقصه به شرح فوق را از طریق سایت www.setadiran.ir  دریافت 
و حداکثر تا روز سه شنبه مورخ 1400/02/07 در سامانه فوق بارگذارى نمایند و همچنین اسناد فیزیکى 
(پاکت الف - ضمانتنامه) خود را  به نشانى: اصفهان،  خیابان امام خمینى، امور برق منطقه دو - دبیرخانه  تحویل نمایند. 

به پیشنهادهایى که بعد از مهلت مقرر بارگذارى گردد ترتیب اثر داده نخواهد شد. 
   http://tender.tavanir.org.ir  :سایت اینترنتى معاملات توانیر به نشانى
http://iets.mporg.ir  :سایت اینترنتى پایگاه ملی مناقصات ایران به نشانى

  WWW.eepdc.ir  :سایت اینترنتى شرکت توزیع برق شهرستان اصفهان به نشانى
جهت کسب اطلاعات بازرگانى با شماره تلفن 34122555 واحد مناقصات خانم صباغى و جهت آگاهى بیشتر در مورد 

الزامات، اطلاعات، شرح خدمات این مناقصه با شماره تلفن  34122543 دفتر امور مهندسى  تماس حاصل فرمایید. 
جهت انجام مراحل عضویت در سامانه: مرکز تماس 41934-021 ، دفتر ثبت نام: 88969737-021 و 021-85193768 

تماس حاصل فرمایید. 
نوع و مبلغ  تضمین شرکت در مناقصه: در اسناد درج شده است. 

* مناقصه گران جهت به روز رسانى مدارك و فعالیت هاى خود، در سامانه برون سپارى شرکت توزیع برق شهرستان 
اصفهان به نشانى: https://www.eepdc.ir مراجعه نمایند. (در صورت هر گونه سوال با شماره تلفن 32241153 آقاى 

امیرانى تماس حاصل فرمایید)
* شرکت توزیع برق شهرستان اصفهان تغییر و اصلاح در اسناد مناقصه را تا 72 ساعت قبل از بازگشایى پاکت ها براى 

خود محفوظ مى دارد. 
* شرکت کنندگان در مناقصه مى بایست دو روز قبل از آخرین تاریخ تحویل پاکت ها با مراجعه به سایت شرکت و یا 
تماس با واحد مناقصه و مزایده از آخرین اصلاحات احتمالى اسناد مطلع گردند، در غیر این صورت مسئولیت عدم رعایت 

این بند به عهده مناقصه گران مى باشد. 
* پیشنهادات رسیده با حضور اعضاى کمیسیون معاملات باز و قرائت خواهد شد. 

* حضور پیشنهاد دهندگان (هر شرکت کننده یک نفر با ارائه معرفى نامه) در جلسه بازگشایى پاکات آزاد مى باشد.
* به مدارك، پیشنهادات و نامه هاى فاقد امضا، مخدوش یا بعد از انقضاء مهلت مقرر واصل شود مطلقاً ترتیب اثر داده 

نخواهد شد.
* شرکت توزیع برق شهرستان اصفهان در رد یا قبول کلیه پیشنهادات مختار مى باشد.

* سایر اطلاعات و جزییات مربوط در اسناد  مناقصه مندرج مى باشد.

      روابط عمومى  شرکت توزیع برق شهرستان اصفهان 
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یادداشـــت
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ادامه از صفحه یک
... دیگر پس گرفتن این بازار ها کاری 
غیر ممکن و یا بسیار سخت است که 
سال ها به طول خواهد انجامید . تا آن 
موقع قطعا صنایع مذکور در کشور ما 

با ورشکستگی رو به رو خواهند شد. 
به طور مثال ما در ســال97 حدود 
3007 قلم کالا از مبادی رســمی به 
کشور عراق صادر کرده ایم . اما سال 
98 و هم زمان با خروج آمریکا از برجام 
و بازگشت تحریم ها، مجددا با کاهش 
تنوع در اقلام صادراتی به عراق روبه رو 

شدیم. 
در افغانستان ، ترکمنستان و امارات 
نیز که سه کشــور بعدی وارد کننده 
اقلام ایرانی هســتند روند به همین 
گونه بوده است. از نیمه دوم سال 97 
تا ســال 99 نه تنها صادرات در رشد 
کشور نقشی نداشــته بلکه رشد آن 
منفی بوده است. در همه شاخص ها 
از جمله واردات، صــادرات، صادرات 
بدون نفت خام و غیره با کاهش مواجه 
بوده ایم و در هر دو سال 98 و 99 تراز 
تجاری کشور منفی بوده یعنی میزان 
صادرات کشور نسبت به واردات کمتر 
بوده است. به طور مثال فرش دستباف 
ایرانی یکی از مهم ترین محصولاتی 
است که در تمام دنیا طرفداران خاص 
خود را دارد  اما متاسفانه توجهی به آن 
نشده اســت . این روزها در حالی که 
باید به توسعه صادرات فرش دستباف 
ایران به عنوان یک کالای جایگزین 
برای کســب درآمدهای نفتی توجه 
شود اما با کاهش درآمدهای صادراتی 
این کالا طی ســال های اخیر مواجه 
شده ایم. بر اساس آمار صادرات فرش 
دستباف ایرانی در سال 1396  که به 
میزان 426 میلیون دلار بود، در سال 
1397 به 238 میلیون دلار کاهش 
یافت و  بالاخره با افت شدید صادرات 
فرش دستباف  در سال 98 صادرات 
این کالا به 69 میلیون دلار رسید و در 
چهار ماهه ابتدای سال 99 نیز به 15 
میلیارد دلار رسید. یعنی در عرض 4 
ســال تقریبا تمام بازار ها را از دست 
داده ایم! پنج کشــور اول واردکننده 
فرش دستباف از ایران در سال 1397 
عبارت بوده اند از کشورهای آمریکا، 
آلمان، امارات، ژاپن، لبنان و5 کشور 
اول وارد کننده فرش دستباف از ایران 
در سال 1398  نیز کشورهای ژاپن، 
آلمان، امارات، لبنان و آفریقای جنوبی 
بودند که مقایســه ارقام صادراتی به 
این کشــورها در ســال ها 97 و 98 
نشــان می دهد که صادرات فرش به 
کشورهای مختلف کاهش یافته است.

در بقیه کالاهای تولید داخل نیز روند 
به همین گونه است. زعفران، پسته، 
داروهای گیاهی و ادویه جات ایرانی 
که در سراسر دنیا خواهان دارد، حالا 
در پیچ و خم کش مکش های سیاسی 
و بی توجهی های داخلی مانده اند و 
کم کم دنیا برای آن جایگزین هایی 
پیدا کرده اســت. وقتی فرش ایرانی 
در پاکستان بافته شود و پیاز زعفران 
خراسان به امارات و افغانستان صادر 
شود باید این محصولات را تمام شده 

دانست!

اقتصاد استان
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ظرفیت های ویژه ای برای ایجاد توسعه پایدار در لنجان
مدیرکل راه و شهرسازی استان اصفهان طی سفر به شهرستان لنجان، از پروژه های 
در دست احداث بازدید کرد و به منظور بررسی مسائل و مشکلات این شهرستان 
در حوزه راه و شهرسازی با نماینده مردم شریف لنجان در مجلس شورای اسلامی 
دیدار کرد. در ادامه سفرهای درون استانی علیرضا قاری قرآن مدیرکل راه و شهرسازی استان اصفهان، با حضور 

در شهرستان لنجان ضمن بازدید از پروژه های این شهرستان با نماینده مردم شریف لنجان در مجلس شورای 
اسلامی دیدار کرد.در این نشست طرح های عمرانی و اجرایی حوزه راه و شهرسازی شهرستان لنجان و روند اعتباری 

طرح های در دست اجرا مورد بررسی قرارگرفت. و جهت رفع موانع، راهکارهایی ارائه شد.مدیرکل راه و شهرسازی استان 
اصفهان هدف از این نشست مشترک را تعامل و همکاری به منظور بررسی مشکلات حوزه راه و شهرسازی این شهرستان عنوان 

کرد و گفت: لنجان ظرفیت های ویژه ای برای ایجاد توسعه پایدار دارد که مستلزم برنامه ریزی دقیق است.وی افزود: از مسئله تقویت زمینه های تعامل 
میان دستگاه ها نباید غافل شد چرا که در صورتی می توان موانع اجرایی طرح های یک شهرستان را مرتفع و بر مشکلات فائق آمد که تمامی دستگاه های 
اجرایی مرتبط در تعامل، همدلی و هماهنگی خوبی باشند. قاری قرآن یکی از اهداف این اداره کل را تسریع در اجرای طرح اقدام ملی مسکن بیان 

کرد و گفت: در این جلسه جهت تامین و جانمایی اراضی این طرح در شهر زرین شهر سه پیشنهاد ارائه شد که پیگیری های لازم صورت می پذیرد.

پنج هزار تن شکر با قیمت مصوب به اصفهان تخصیص یافت
 معاون امور بازرگانی و توسعه تجارت سازمان صنعت، معدن و تجارت استان اصفهان گفت : پنج هزار تن شکر 

با قیمت مصوب به این منطقه  اختصاص یافته است و در روزهای آینده توزیع آن شروع می شود.
اسماعیل نادری افزود :پنج هزار تن شکر برای صنعت و واحدهای تولیدی استان اصفهان و نیاز خانوار تامین 
شده و در اختیار واحدهای بسته بندی قرار گرفته است تا در بسته های یک و سه کیلویی به بازار ارائه شود.

وی ادامه داد: وضعیت تامین و توزیع شکر مورد نیاز مصارف خانگی ،صنوف و صنعت در این استان مناسب 
است و مشکل و کمبودی در این زمینه وجود ندارد.

به گفته وی، قیمت مصوب هر کیلوگرم شکر تنظیم بازار هشت هزار و 700 تومان تعیین شده است  و قیمت آن 
تغییری نکرده است و هم اکنون از طریق سامانه رهتاب در بازار توزیع می شود.

وی با بیان اینکه در تامین شکر مصارف خانگی با هیچ مشکلی مواجه نیستیم اظهار داشت: فروش شکر بالاتر از نرخ مصوب تخلف است و 
با افراد خاطی برخورد می شود. معاون امور بازرگانی و توسعه تجارت سازمان صنعت، معدن و تجارت استان اصفهان با اشاره به اینکه باید استفاده 
از شکر بسته بندی در بازار و مصارف خانگی دائمی شود بیان کرد: با بسته بندی شکر از هدررفت آن جلوگیری خواهد شد و به لحاظ بهداشتی 

نیز بسته بندی شکر بسیار مناسب تر است.

فرزانه مستاجران
سرمقالـــــه

ISFAHAN
N E W S

برنامه شرکت آب و 
فاضلاب استان برای 

ماه های گرم پیش 
رو، مدیریت فشار و 

توزیع عادلانه آب برای 
مشترکین است تا بتوان 
حداقل آبی را در طبقات 

استاندارد مورد تعهد 
شرکت آب و فاضلاب 
برای مردم فراهم کرد

اســتان اصفهان با اقلیم 
خشــک و نیمه خشک در 
سال های گذشته گرفتار کم 
بارشی، افت سطح آب های 
زیر زمینی، خشک شدن 
قنوات و چاه ها و در نهایت 
فرونشست زمین شده است 
و نبود توجه به مدیریــت مصرف آب در 
بخش های مختلف صنعتی، کشــاورزی 
و شرب در استان مشــکلاتی ایجاد کرده 

است.
بر پایه آخرین آمارها اســتان اصفهان از 
ابتدای سال آبی )مهر 99( تاکنون 115 
میلی متر بارش داشته است که این میزان 
بارندگی نسبت به سال گذشته 30 درصد 
و در مقایســه با میانگیــن بلندمدت 28 
درصد کاهش نشــان می دهد. همچنین 
براساس آمار هواشناسی استان چهارمحال 
و بختیاری میانگین بارشی در کوهرنگ 
سرشاخه اصلی حوضه زاینده رود از ابتدای 
سال آبی تاکنون 787 میلی متر است که 
در مدت مشابه سال گذشته 998 میلی متر 
و در بلندمدت یکهــزار و 193 میلی متر 
بوده اســت. آمار حاکیســت بارش ها در 
سرشاخه زاینده رود نسبت به سال گذشته 
34 درصد و در مقایســه با بلند مدت 21 
درصد کاهش یافته است. کاهش بارندگی 
سبب شده تاکنون تنها 23 درصد از سد 
مخزنی زاینده رود آبگیری شود و ذخیره 
آن تا امروز بــه 330 میلیون مترمکعب 
برسد، حجمی که البته بخش قابل توجهی 
از آن رسوبات داخل سد است. سد زاینده 
رود با ظرفیت یک میلیارد و 450 میلیون 
مترمکعب تأمین کننده آب آشامیدنی، 
محیــط زیســت، صنعت و کشــاورزی 
استان اصفهان محسوب می شود و از این 
حوضه مصارفی برای کاشان، چهارمحال 
و بختیاری و یزد نیز تعریف شــده و آب 

منتقل می شود.
بنا به گفته شهرام نخعی رئیس مشترکین 
و درآمد شــرکت آب منطقه ای اصفهان 
ذخیره کنونی ســد زاینده رود نسبت به 
مدت مشابه سال گذشــته فاجعه است 
زیرا برای یــک دوره آبی 12 ماهه نزدیک 
400 میلیون مترمکعب در سال مصرف 
آب شرب اصفهان با احتساب یزد و کاشان 
و بین 100 تا 120 میلیون مترمکعب نیاز 
صنایع استان است و نجات باغات استان در 
تابستان نیز نیازمند تأمین آب خواهد بود.

مردم اصفهان خشکسالی و مشکلات کم 

آبی امسال را در بهار و تابستان 1397 نیز 
تجربه کردند اما شیوع کرونا در یک سال 
و نیم گذشته شرایط ویژه ای را رقم زده و 

مصارف خانگی آب را افزایش داده است.

   مصرف بهینه آب ضروری است
مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب استان 
اصفهان دراین بــاره می گوید: با توجه به 
اینکه امسال بارش های قابل توجهی رخ 
نداد مخزن سد زاینده رود ذخیره مناسبی 
ندارد و بدون شک مردم در مصرف آب باید 
دقت لازم را داشته باشند و تابستان پیش 

رو با دقت بیشتری سپری شود.
هاشم امینی می افزاید: کاهش بارندگی 
و وضعیت سد زاینده رود با وجود شرایط 
کرونا که بخشی از مصرف آب نیز متأثر از 
آن و مازاد بر پیک گرما در تابستان است، 
شرایط حوزه تأمین شرب را امسال کمی 
دشوار می سازد و نیاز است مردم اصفهان 
با مصرف بهینــه آب برای عبــور از این 
شرایط همراهی کنند. همچنین معاون 
بهره برداری شرکت آب و فاضلاب استان 
اصفهان با اشاره به اینکه اکنون 23 درصد از 
ظرفیت سد زاینده رود آب دارد و رودخانه 
خشک اســت، به خبرنگار مهر می گوید: 
اولین توصیه ما مدیریت مصرف است؛ همه 
مردم و مسئولان استان باید همت کنند 
تا کمترین مشکلات و تبعات اجتماعی و 

مردمی را برای آب داشته باشیم.

   افزایش ۱2 تا ۱۶ درصدی مصرف 
آب در اصفهان

ناصر اکبری می افزاید: برنامه شرکت آب 
و فاضلاب استان برای ماه های گرم پیش 
رو، مدیریت فشار و توزیع عادلانه آب برای 
مشترکین است تا بتوان حداقل آبی را در 
طبقات استاندارد مورد تعهد شرکت آب و 

فاضلاب برای مردم فراهم کرد.
وی با اشــاره به اینکه مردم و شرکت آب 
و فاضلاب اصفهان شــرایط بحران آب را 
در سال 1397 تجربه کردند، خاطرنشان 
می کند: با توجه به شرایط سد زاینده رود و 
بارش ها، وضعیت ماه های پیش رو همانند 
سال 97 است اما امسال شرایط خاصی به 
دلیل کرونا حاکم خواهد بود زیرا شیوع این 
بیماری مصرف آب را در شهرهای مختلف 
استان بین 12 تا 16 درصد بالا برده و این 

امر شرایط تأمین و توزیع را برای شرکت 
آب و فاضلاب دشوارتر کرده است.

   جیره بندی آب را هیچ وقت مد نظر 
نداشته و نداریم

معاون بهره برداری شرکت آب و فاضلاب 
استان اصفهان با تاکید بر اینکه همراهی 
مردم کمک ویژه ای بــرای عبور از بحران 
و شرایط ســخت امســال خواهد کرد، 
تصریح می کند: شرکت آب و فاضلاب در 
هدف گذاری هیچ وقت جیره بندی را مد 
نظر نداشــته و ندارد. وی می گوید: حجم 
ذخیره سد شرایط شکننده ای دارد با وجود 
این به لطف و رحمت الهــی، بارش های 
بهاری و تغییراتی در حجــم و آورد آب از 
آسمان برای استان امید داریم اما این کافی 
نیست و نیاز است مردم به مصرف بهینه آب 
کمک کنند و شرکت آب و فاضلاب نیز در 
راستای خدمات بهتر به مردم اقداماتی در 
دســتور کار دارد. اکبری با ابراز امیدواری 
برای مساعد شدن وضعیت سد زاینده رود، 
می افزاید: وظیفه فنی شرکت آب و فاضلاب 
و وظیفه فرهنگی مردم اقتضا می کند که نه 
تنها امسال که استان کم بارش و خشک تر 
شده بلکه همه سال ها اقداماتی متناسب 

با اقلیم خشک این خطه در پیش گیرند.

   2۷ لیتر صرفه جویی روزانه راهکار 
برون رفت از بحران آب

معاون بهره برداری شرکت آب و فاضلاب 
اســتان اصفهان تاکید می کند: نیاز است 
فرهنگ مصرف در کشور و استان ما تغییر 
کند؛ هم اکنون سرانه مصرف هر فرد در 
اصفهان بین 151 تا 157 لیتر در شــبانه 
روز است. اکبری می افزاید: شرکت آب و 
فاضلاب استان اصفهان 2 میلیون و 100 
هزار مشــترک و جمعیتی حدود چهار 
میلیون و 800 هزار نفر را تحت پوشــش 
دارد که ایــن آمار بجز مشــترکان آب و 
فاضلاب کاشان است و در مجموع جمعیت 
استان اصفهان به بیش از 5 میلیون و 200 
هزار نفر می رسد که اگر این جمعیت روزانه 
در مصرف خود 20 تا 27 لیتر صرفه جویی 
کنند و سرانه مصرف هر فرد به 130 لیتر 
در شبانه روز )سرانه مصرف در اروپا( برسد 
استان با صرفه جویی این مقدار آب بدون 

هیچ دغدغه ای از بحران عبور می کند.

   راهکارهای ساده و کم هزینه برای 
مصرف بهینه آب

وی با بیان اینکه هر خانــواده اصفهانی با 
توجه به فرهنگ خــود می تواند مصرف 
آب را مدیریت کند، اظهار می کند: برخی 
مصارف غیرضروری است برای مثال با آبی 
که برای شستن ســبزی و میوه استفاده 
شده است می توان گل ها و باغچه را آب داد؛ 
این »بازچرخانی آب« است و با این روش 
 ســاده حجمی از آب تبدیل به فاضلاب

 نمی شود.
معاون بهره برداری شرکت آب و فاضلاب 
اســتان اصفهان با بیان اینکه استفاده از 
ســردوش های کاهنده، مصرف آب را کم 
می کند، ادامه می دهد: آب ســردی که 
در هنگام استحمام برای گرم شدن هدر 
می رود می توان ذخیره کرده و در باغچه 
و گلخانه اســتفاده کرد یا ایجاد سایه بان 
روی کولرهای آبی در تابستان دستکم تا 

30 درصد مصرف آب کولر را کم می کند.
وی خاطرنشــان می کنــد: ایــن موارد 
حداقل هایی است که امکان انجام و رعایت 
آن برای عموم مردم وجــود دارد و حتی 
مردمی که به لحاظ شرایط اقتصادی توان 
خرید تجهیزات گران قیمــت کاهنده را 
ندارد نیز می توانند بــا انجام این کارهای 
ساده به مصرف بهینه آب کمک کنند؛ هر 
خانواده ای کــه اراده کند صرفه جویی در 

مصرف آب امکان پذیر است.

   آبرسانی سیار بیش از ۱۷0 روستای 
اصفهان

مدیرکل مدیریــت بحران اســتانداری 
اصفهان با بیان اینکه میانگین بارش های 
ســال زراعی از ابتدا )مهرمــاه( تاکنون 
115 میلی متر بوده است به خبرنگار مهر 
می گوید: تازه ترین مطالعات در یک دوره 
10 ساله نشــان می دهد 75.2 درصد از 
مساحت استان اصفهان درگیر خشکسالی 
و کم آبی است و خشکی رودخانه زاینده 
رود سبب شده بسیاری از چاه های اطراف 

خشک و کیفیت آب آن ها کم شود.
مدیرکل مدیریــت بحران اســتانداری 
اصفهان خاطرنشان می کند: بیش از 170 
روستا هم اکنون با تانکر آبرسانی می شود 
و پیش بینی شده تا تابستان به 300 روستا 

نیز برسد.

زنگ خطر کم آبی اصفهان در ماه های گرم پیش رو به صدا  در آمده است؛  

بحران  تابستان
شرایط شکننده حجم ذخیره سد زاینده رود زنگ خطر کم آبی 

در ماه های گرم پیش رو را در اصفهان به صدا درآورد.
نگاهی به آمار بارشی استان اصفهان و سرشاخه های حوضه 
آبریز زاینده رود در سال آبی ۱۳۹۹- ۱۴00 از کاهش بارندگی ها 
نسبت به مدت مشابه سال گذشته و بلند مدت حکایت دارد که با 
توجه به وضعیت شکننده ذخیره سد زاینده رود، رعایت نکردن 
مدیریت مصرف می تواند تأمین آب آشامیدنی و بهداشت بیش از 
پنج میلیون و 200 هزار نفر مردم این استان را در تابستان امسال 
با چالش جدی روبه رو کند، موضوعی که مســئولان اصفهان 

درباره آن در روزهای اخیر هشدار داده اند.

      با توجه به اینکه امسال بارش های قابل توجهی رخ نداد مخزن سد زاینده رود ذخیره مناسبی ندارد و بدون شک مردم در مصرف آب باید دقت لازم را داشته باشند

مهر
گـــزارش

ISFAHAN
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 صادرات محصولات دانش بنیان اصفهان 
۷ برابر شد

رییس شهرک علمی و تحقیقاتی اصفهان از 
هفت برابر شدن صادرات محصولات و خدمات 
دانش  بنیان واحدهای فناور مستقر در این مرکز 

به ارزش ۳۷ میلیون دلار در سال ۹۹ خبر داد.

جعفر قیصری افزود: شــرکت های دانش بنیان و واحدهای فناور مستقر در 
شهرک علمی و تحقیقاتی اصفهان ســال 99 موفق به صادرات محصولات و 
خدمات خود به ارزش 37 میلیون دلار شدند که نسبت به سال 98 که معادل 5.2 

میلیون دلار بود، هفت برابر رشد یافت.
وی با بیان اینکه محصولات و خدمات دانش بنیان اصفهان سال گذشته به بیش 
از 40 کشور صادر شد، از جمله آنها به فناوری بایوجمی به کره جنوبی، تجهیزات 
هیدرولیکی به ترکیه، دستگاه های  ضدعفونی کننده دست به امارات و عمان، 
دستگاه های مکنده جمع آوری مواد از جمله کود دامی به قزاقستان، دستگاه های 
جت پرینتر به عراق، افغانستان و ترکمنستان و پکیج های تصفیه فاضلاب به 

افغانستان اشاره کرد.
قیصری، دیگر محصولات و خدمات دانش بنیان صادر شده به خارج کشور در 
سال 99 را پنل های نمونه برداری و سنجش گاز به مالزی و امارات، انواع نرم افزارها 
و سامانه ها به روسیه، گرجستان و ترکیه و انواع آب نماهای مدرن پیش ساخته 

با فناوری های نوین به عمان عنوان کرد.
رییس شهرک علمی و تحقیقاتی اصفهان با بیان اینکه صادرات سال گذشته 
توسط 48 شرکت دانش بنیان و واحد فناور مستقر در این مرکز صورت گرفت، 
تصریح کرد: برخی از این شرکت ها برای نخستین بار وارد عرصه صادرات شدند.

وی یکی از برنامه های اولویت دار شهرک علمی و تحقیقاتی اصفهان را تلاش 
برای ارتباط واحدهای فناور با بازارهای بیــن المللی با فعالیت در عرصه های 
جهانی و با هدف افزایش صادرات محصــولات و خدمات دانش بنیان خواند و 
خاطرنشان کرد: صادرات در ســال های 97 و 98 بدلیل تحریم های ظالمانه 
با سختی همراه بود اما سال 99 با تلاش بیشتر شرکت ها با افزایش آن مواجه 

شدیم.
وی، ارزش صادرات محصولات و خدمات دانش بنیان واحدهای فناور مستقر 
در شهرک را در سال های 96 تا 99 به ترتیب 12.7، 4.8، 5.2 و 37 میلیون دلار 

اعلام کرد.
قیصری همچنین با تاکید بر اینکه سال گذشته با وجود مشکلات اقتصادی و 
شرایط ناشی از شیوع کرونا، بیشتر شرکت های فناور مستقر در شهرک علمی 
و تحقیقاتی اصفهان وضعیت خوبی داشتند، گفت: گردش مالی این شرکت 
ها نسبت به سال 98 معادل 2 برابر افزایش یافت و به سه هزار و 350 میلیارد 

تومان رسید.
وی، جهش گردش مالی داخلی شرکت های دانش بنیان اصفهان را موفقیت و 
عملکرد مناسبی در این عرصه در کشور دانست و افزود: شهرک علمی و تحقیقاتی 
اصفهان در سال جاری با توجه به تاکید رهبر انقلاب اسلامی بر تولید، پشتیبانی و 

مانع زدایی، حمایت های خود از واحدهای فناور را توسعه خواهد داد.
شهرک علمی و تحقیقاتی اصفهان به عنوان نخستین سازمان مؤسس مراکز رشد 
و پارک های علم و فناوری در کشور فعالیت اجرایی خود را از سال 1380 با هدف 
حمایت و هدایت شرکت ها و مؤسسات دانش بنیان آغاز کرد و اکنون بیش از 580 
شرکت دانش بنیان و واحد فناور با اشتغال بیش از هفت هزار و 800 دانش آموخته 

دانشگاهی در آن مستقر است.

علم و دانش

کوله بری با 80 کیلو حشیش در  نایین  
جانشین انتظامی استان از کشف بیش از 80 کیلو حشیش که توسط 

یک کوله بر حمل می شد، خبر داد.
ســرهنگ  محمدرضا هاشــمی فر  اظهار داشــت: ماموران انتظامي 
شهرستان  نایین  حین گشــت زنی در اطراف ایستگاه بازرسی شهید  

شرافت  متوجه تردد فردی در تاریکی شب شدند. 
وی افــزود: گروهــی از ماموران وارد عمل شــدند و طــی عملیاتی 
غافلیگرانه این فرد را دستگیر کردند که در بازرسی از کوله پشتی او 80 

کیلو و 680 گرم حشیش کشف شد.
جانشین انتظامی اســتان اصفهان ادامه داد: در این رابطه پرونده ای 
تشکیل و این سوداگر مرگ به همراه مواد کشف شده به مراجع قضائی 

تحویل داده شد.

جاساز 8 تنُ میوه قاچاق در زیر بار بادمجان
فرمانده انتظامی شهرستان نائین از کشف 8 تنُ میوه قاچاق به ارزش 4 میلیارد و 
500 میلیون ریال در بازرسی از یک دستگاه خودروی کامیون بنز حامل بار قانونی 

بادمجان خبر داد.
سرگرد هادی کیان مهرفرمانده انتظامی شهرستان نائین گفت: ماموران پاسگاه 
چوپانان فرماندهی انتظامی شهرســتان نائین در راستای اجرای طرح تشدید 
مقابله با قاچاق کالا و ارز حین کنترل خودرو های عبوری در محور های مواصلاتی 
به یک دستگاه کامیون بنز مشکوک و آن را برای بررسی های بیشتر متوقف کردند.

او افزود: پس از متوقف شدن خودرو ماموران در بازرسی دقیق از آن 299 کارتن 
پرتقال، 42 کارتن انبه، 240 کارتن لیموتــرش، 185 کارتن انگور، 83 کارتن 
سیبری، 99 کارتن ســیب و 47 کارتن انار که در زیر بار قانونی بادمجان جاساز 

شده بودند را کشف کردند.

ماجرای کلیپ منتشرشده در فضای مجازی 
معاون اجتماعی فرماندهی انتظامی استان اصفهان گفت: ماجرای کلیپ منتشر 
شده در فضای مجازی سرقت طلاهای خانم نبوده است.سرهنگ  جهانگیر کریمی  
بیان داشت: اخیرا کلیپی در فضای مجازی پخش شده که در آن یک مرد و زن 
درگیر و خانم در اثر ضربه با چاقو مجروح می شود.وی افزود: در فضای مجازی 
اینگونه شایعه شده است که این مرد سارق است و طلاهای خانم را سرقت کرده 
که بررسی موضوع در دستور کار قرار گرفت.معاون اجتماعی فرماندهی انتظامی 
استان اصفهان ادامه داد: در بررسی های اولیه پلیس مشخص شده موضوع سرقت 
کذب است و درگیری بین این افراد به علت درگیری لفظی خیابانی بوده است.

سرهنگ کریمی ادامه داد: از همان لحظه انتشار این کلیپ در فضای مجازی بررسی 
موضوع در دستور کار قرار گرفت وپرونده ای تشکیل که موضوع و مشخص شدن 

علت کارشناسی وقوع این حادثه در دست بررسی است. 

کارگاه مقوا سازی در آتش سوخت 
اخبار اصفهان: فرمانده انتظامی خمینی شهر از آتش گرفتن کارگاه مقوا سازی 
در یکی از مناطق صنعتی این شهرســتان و 30 میلیارد ریال خسارت خبرداد. 
سرهنگ  غلامرضا براتی  بیان داشت : در پی اعلام مرکز فوریتهای پلیسی مبنی بر 
آتش سوزی یک کارگاه مقوا سازی ماموران به همراه عوامل امدادی به محل اعزام 
شدند.وی افزود : با تحقیقات اولیه ماموران مشخص شد کارگاه مقوا سازی به علت 
نامعلومی طعمه حریق شده و  30 میلیارد ریال خسارات وارد شده است.فرمانده 
انتظامی شهرستان خمینی شــهر ادامه داد: حریق توسط عوامل امدادی آتش 
نشانی مهار شد و خوشبختانه در این حادثه آسیبی به کسی وارد نشد.سرهنگ 
بابایی با بیان اینکه علت کارشناسی این حادثه در دست بررسی است افزود : کارگا 
ه های تولیدی همواره باید نکات ایمنی را رعایت کنند و اموال تولیدی خود را در 

برابر حوادث بیمه کنند.
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عملیات توسعه مخابراتی در توابع اشکاوند
در راســتای ارتقا تجهیزات مخابراتی، 
عملیات بهینــه ســازی تجهیزات و 
زیرســاخت های مخابراتی در محدوده 

مراکز جار -دشتی از توابع اشکاوند صورت خواهد پذیرفت.

به گزارش  روابط عمومی مخابرات منطقه اصفهان، در اثر این دان تایم 
ترافیک های سوئیچ »دیتا « موبایل مراکز جار -دشتی  از ساعت 09:00 
الی   11:00 و 13:00 الی 16:00 در تاریخ سه شنبه 24 /01 /1400 به 

مدت 5 ساعت با قطعی و اختلال مواجه خواهند شد.

ارتباطـــات

اخبار اصفهان
خـــبــــر

ملودی دهانی
خـــبــــر



مرکز کنترل و پیشــگیری از بیماری های آمریکا به تازگی 
یافته های علمی اخیر را تأیید کرده و گفته خطر ابتلا به ویروس 

کرونا از روی سطوح کم و هوا عامل اصلی انتشار ویروس است.

 انتقال از سطوح 
اگرچه امکان پذیر 

است اما تصور 
نمی شود که خطر 

مهمی باشد.

فارس
گزارش
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چرا سفرهای نوروزی لغو نشد
سخنگوی ستاد ملی مقابله با کرونا، از مخالفت برخی از اعضای ستاد ملی مقابله با کرونا 

با پیشنهاد وزارت بهداشت برای نرفتن به سفر خبر داد.
 علیرضا رئیســی، با بیان اینکه در مناطق قرمز به جز گروه شغلی یک همه مشاغل باید 
تعطیل شوند، افزود: این موضوع در برخی استان ها به خوبی رعایت شده است و در برخی 

رعایت نمی شود.
وی گفت: با اشــخاصی که شــیوه نامه های بهداشــتی در بحث ترددها و فعالیت های 

آموزشی، فرهنگی و کارکنان ادارات را رعایت نمی کنند، برخورد می شود.
رئیسی افزود: ویروس کرونا پیچیدگی های بســیاری دارد، اما راه مقابله با آن پیچیده 

نیست و اگر مردم رعایت کنند، کرونا گسترش نمی یابد.
وی با بیان اینکه مردم از تجمعات، مسافرت ها، بازار رفتن ها، دورهمی ها و رعایت نکردن 
فاصله های اجتماعی و ماســک نزدن اجتناب کنند، گفت: در بسیاری از مناطق دنیا با 

متخلفان با قوه قهریه و جریمه های سنگین برخورد می شود.
سخنگوی ستاد ملی مقابله با کرونا افزود: مهار اپیدمی جز با همکاری مردم امکان پذیر 

نیست.
رئیسی گفت: وزارت بهداشت فقط یک رأی در ســتاد ملی مقابله با کرونا دارد و در این 
ستاد نیز اعلام کرد با سفرهای نوروزی مخالف است، عده کمی با این نظر وزارت بهداشت 

موافق بودند و بقیه اعضا با آن مخالفت کردند که منجر به انجام سفرها شد.
وی اضافه کرد: البته سفر موجب بیماری نمی شود بلکه دورهمی ها و خریدهایی که در 
مقصد انجام می شود و مسافران فاصله های اجتماعی را رعایت نمی کنند؛ موجب شیوع 

کرونا می شود.
رئیسی گفت: آنچه در روزهای اخیر در شیوع گسترده بیماری کرونا می بینیم؛ مربوط به 
خریدهای شب عید است و آثار مسافرت های نوروزی از هفته آینده خود را نشان می دهد.

وی افزود: پیک جدید؛ شرایط بسیار متفاوتی در مقایسه با پیک های قبلی دارد.
ســخنگوی ســتاد ملی مقابله با کرونا گفت: کانون نخســت ویروس انگلیسی؛ استان 

خوزستان و شــهر اهواز بود که کل این استان را متأثر 
کرد، اما اکنون؛ شهر اهواز روند نزولی دارد، اما ابتلاء 
به ویروس کرونا در بقیه شهرهای خوزستان صعودی 
شده است و بر این اساس؛ انتشار ویروس انگلیسی 
در کل کشور؛ بســتن راه های ارتباطی با خوزستان 

دیگر فایده ای ندارد.
رئیسی با بیان اینکه تا کنون گزارشی از وجود ویروس 

ترکیه ای در کشور ثبت نشده اســت، اضافه کرد: اکنون 
روزانه بیش از ۱۴۰ هزار تست انجام می شــود و افزایش آمار 

تعداد بیماران سرپایی به دلیل افزایش تست ها است.
وی گفت: البته انجام تست های فراوان در زمانی مؤثر است که از پیک عبور کرده باشیم 
و بخواهیم بیماریابی و آن ها را قرنطینه کنیم، اما در شرایط پیک هر کس علائم داشته 

باشد؛ مبتلاست و نیاز به تست ندارد.
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ســازمان جهانی بهداشت 
مدتی پیش اعلام کرد نتایج 
تازه تریــن تحقیقات ثابت 
نکرده  که احتمــال انتقال 
ویروس کرونا به انســان از 
طریق دست زدن به اجسام 
مختلف، مثلا به دستگیره 
در، کیبورد کامپیوتــر و نظایر آن وجود 
دارد. به تازگی مرکز کنترل و پیشگیری 
از بیماری های آمریکا نیز یافته های علمی 
اخیر را تأیید کــرده و گفته خطر ابتلا به 

ویروس کرونا از روی سطوح کم است.
سال گذشــته همین موقع بود که اغلب 
مردم جهان نگــران انتقال ویروس کرونا 
از طریق سطوح و اشیا بودند، مردم برای 
خرید دســتکش   های یک بــار مصرف 
و همچنیــن مــواد ضدعفونی کننده به 
داروخانه ها روی   آوردند و این اقلام برای 
مدتی نایاب شد. حالا در آخرین مقالات 
علمی آمده که انتقال ویــروس کرونا از 
سطوح نادر است؛ جامعه پزشکی به مردم 
توصیه می کرد بســته ها، مــواد غذایی، 
اسباب بازی، تلفن همراه، کارد و چنگال 
و انواع ســطوح  را ضدعفونی کنند، اما  با 
گذشت بیش از یکســال از همه گیری 

ویروس کرونا در جهان، دانشــمندان و 
محققان به این نتیجه رسیده اند که کووید 
۱۹ عمدتا از طریق سطوح و مواد غذایی 

منتقل نمی شود. 
* منشأ بررســی احتمال انتقال از 

سطوح 
ماجرا از مقاله ای شروع شد که تیر گذشته 
در مجله پزشکی لنست منتشر شد، در این 
مقاله آمده بود که احتمال انتقال کووید۱۹ 
از طریق سطوح  بی جان بسیار ناچیز است 
و فقط در مواردی که فرد آلوده روی سطح 
سرفه یا عطســه کند و شخص دیگری 
بلافاصله پس از سرفه یا عطسه آن سطح 

را لمس کند، احتمال انتقال وجود دارد. 
همچنین در این گزارش گفته شــده که 
اگرچه ضدعفونی دوره ای و اســتفاده از 
دستکش به ویژه در بیمارستان از اقدام های 
احتیاطی منطقی است، اما سطوح آلوده 
که ســاعت ها با حامل آلــوده در تماس 
نبوده اند، خطر انتقال قابل اندازه گیری در 

محیط های غیربیمارستانی  ندارند.
* حمایت مرکز کنترل و پیشگیری 

از امراض آمریکا از داده های جدید
مرکز کنترل و پیشگیری از بیماری های 
ایالات متحده )CDC( راهنمایی خود را 
در مورد انتقال ویروس از ســطوح در ماه 
مه )اردیبهشت( روشن کرد و اظهار داشت 
که »تصور نمی شود این مسیر اصلی ترین 
راه انتشار ویروس باشد«؛ اکنون بیان شده 
تصور نمی شود که انتقال از طریق سطوح، 
روش رایجی برای گســترش کووید ۱۹ 

باشد.
پس از این مرکز، بسیاری دیگر به نتایج 
مشابهی رسیدند؛ اکنون بیان شده تصور 
نمی شــود انتقال از طریق سطوح آلوده 
معروف به »fomites«، روش رایجی برای 

گسترش کووید ۱۹ باشد. 
* تمرکز زیاد بر روی سطوح در ابتدای 

شروع همه گیری
در بهار گذشته هنگامی که ویروس کرونا 
در ایالات متحده شروع به گسترش کرد  
بسیاری از کارشناسان در مورد خطر ایجاد 
شده توسط سطوح هشدار دادند. محققان 
گزارش کردند که ویروس می تواند روزها بر 
روی پلاستیک یا فولاد ضد زنگ زنده بماند 
و مرکز کنترل و پیشگیری از بیماری ها 
توصیه کرد، اگر کسی یکی از این سطوح 
آلوده را لمس کند  و سپس چشم، بینی 
یا دهان خود را لمس کند می تواند به این 

ویروس آلوده شود.
آمریکایی ها که توصیه کارشناسان را جدی 
گرفته بودند، اشیاء و مواد غذایی  پاکسازی 
می کردند و در این مرحله تا جایی پیش 
رفتند که با کمبود مواد بهداشتی روبرو 
شدند؛ فیس بوک نیز دو دفتر خود را برای 
تمیز کردن عمیق تعطیل کــرد و اداره 
حمل و نقل نیویورک هر شب ضد عفونی 

واگن های مترو را انجام می داد.
* بروزرسانی دســتورالعمل های 

تمیزکاری
مرکز کنترل و پیشگیری از بیماری های 
آمریکا، بــه تازگی دســتورالعمل های 

تمیــزکاری ســطوح را به روز کــرده و 
خاطرنشان کرد که خطر ابتلا به ویروس 
در تماس با یک سطح آلوده کمتر از ۱ در 

۱۰ هزار است.
 لینســی مر، متخصص ویروس شناسی 
گفت: ما مدتهاست که می دانیم ویروس 
از طریق سطوح منتقل نمی شود، با این 
وجود هنوز هم مردم تمرکز زیادی روی 
تمیز کردن سطح دارند. ضمن اینکه هیچ 
شواهدی وجود ندارد که نشان دهد کسی 
با لمس یک سطح آلوده مبتلا به کووید 

۱۹ شده است.

* ویروس در هوا، عامل جدی شیوع 
کرونا

با جمع شدن شواهد در طی همه گیری، 
درک علمی درباره ویــروس تغییر کرده 
است. مطالعات و بررسی شیوع بیماری ها 
نشــان می دهد، اکثر انتقال ها در نتیجه 
بیرون آمدن قطرات بــزرگ و ذرات ریز 
به نام آئروسل توســط افراد آلوده هنگام 
سرفه، گفتگو یا تنفس رخ می دهد. انتقال 
از سطوح اگرچه امکان پذیر است اما تصور 
نمی شود که خطر مهمی باشد. آنچه که 
اهمیت دارد، انتقال ویروس از طریق هوا 

اســت؛  توجه به پاکیزگــی و ضدعفونی 
کردن ســطوح منجر به غفلت از انتشار 
ویروس از طریق هوا شده است.کارشناسان 
تأکید می کنند به طور فزاینده ای روشن 
شــده اســت که ویروس در درجه اول از 
طریق هوا پخش می شود،  چه در قطرات 
بزرگ و چه در قطرات کوچک که می تواند 
برای مدت طولانی تری در هوا باقی بماند.

ویروس در درجه اول از طریق هوا پخش 
می شــود،  چه در قطرات بزرگ و چه در 
قطرات کوچک کــه می تواند برای مدت 

طولانی تری در هوا باقی بماند.

 تأیید آخرین یافته های علمی؛ 

تمامی کادر درمان تا به جای سطوح ، هوا را جدی بگیرید!
دو هفته آینده واکسینه 

می شوند
رئیس کل ســازمان نظام پزشکی 
ایران، با اشــاره به ورود ۷۰۰ هزار 
دوز واکسن به کشور، گفت: طرف 
دو هفته آینده تمامی کادر درمان 

واکسینه می شوند.
محمدرضا ظفرقندی در خصوص 
واکسیناســیون جامعه پزشــکی، 
اظهار کرد: از دو ماه پیش مذاکرات 
را برای واکسیناسیون همکاران آغاز 
نمودیم و با توجه به کمبود واکسن 
و سایر مســائل، نهایتاً مقرر شد تا 
واکسن مورد نیاز کادر درمان بخش 
خصوصــی تهران و شهرســتان ها 
در اختیار ســازمان نظام پزشکی 
قرار گیرد تــا هماهنگی های لازم 
برای واکسیناسیون جامعه پزشکی 
و حتــی پرســتاری انجام شــود.

ظفرقندی افــزود: ۷۰۰ هزار دوز 
واکسن آســترازنکای کره جنوبی 
وارد کشــور شــده که تــا ۲ هفته 
آینده تمامی کادر درمان واکسینه 
خواهند شد و جای نگرانی نیست.

وی ادامه داد: به رغم هماهنگی های 
انجام شــده؛ همــواره موانعی در 
حوزه اجــرا وجــود دارد اما توزیع 
و واکسیناســیون همکاران طبق 
سهمیه های اختصاص یافته انجام 

خواهد شد.
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قابل توجه شــهروندان گرامى آیا مى دانید با مفقود شــدن مدارك 
شناســایى خود ممکن است شــما به عنوان مجرم شناخته شوید؟
قابل توجه شــهروندان گرامى آیا مى دانید با مفقود شــدن مدارك 
شناســایى خود ممکن است شــما به عنوان مجرم شناخته شوید؟

سایت ثبت آگهى مفقودى : 
agahinaslefarda.ir
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آگهـى مزایده  (نوبت دوم)

محمد مغزى نجف آبادى - شهردار نجف آباد
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شهردارى نجف آباد در نظر دارد به استناد مصوبه هاى شماره 99/145 مورخ 99/02/01 ، شماره 99/1601 مورخ 99/06/03 ، شماره 99/2826 مورخ 99/10/21 ، 
شماره 99/564 مورخ 99/03/07 و شماره 99/2183 مورخ 99/08/12 شوراى محترم اسلامى شهر نسبت به فروش عرصه شصت و پنج پلاك مسکونى (از محل منابع 
داخلى) ، واقع در بلوار آزادگان، میدان انقلاب  مجموعه آپادانا به مساحت کل 32436 متر مربع با قیمت پایه کارشناسى کل به مبلغ 823,886,000,000 ریال به صورت 

پلاك بندى جداگانه و حسب مشخصات موجود در مدارك مزایده اقدام نماید. 
متقاضیان  جهت کسب اطلاعات بیشتر و دریافت اسناد مزایده تا  پایان وقت ادارى روز چهارشنبه مورخ 1400/02/01 به امور قراردادهاى شهردارى نجف آباد 

مراجعه نمایند. برندگان اول ، دوم و سوم مزایده هر گاه حاضر به انعقاد قرارداد نشوند سپرده آنها به ترتیب ضبط خواهد شد. 
سایر اطلاعات و جزییات مربوط به مزایده در اسناد مزایده مندرج است و شهردارى نجف آباد در رد یا قبول یک یا کلیه پیشنهادات مختار مى باشد. 
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Iran’s Road and Urban 
Development Minister 
Mohammad Eslami 
said on Saturday that 
Boeing should be held 
accountable for its 
contract with the Iranian 
airliner 'Iran Air' (Homa 
in Persian).
Eslami pointed out 
that legally pursuing 
contracts for the 
purchase of aircraft from 
Boeing is possible, which 
has been halted by the 

US exit from the Joint 
Comprehensive Plan of 
Action, aka JCPOA.
Iran Air and other 
companies that have 
contracts with Boeing 
have rights that the 
contracting party must 
be held accountable for, 
he noted.
If the companies have 
pursued their contract, 
they have taken right 
action legally, he further 
noted.

NICICO Sales 
Rise 90% to 
$1.6b in Fiscal 
2020-21
The National Iranian 
Copper Industries 
Company's sales 
reached a record high 
of 419.4 trillion rials 
($1.6 billion) in the last 
Iranian year (March 
2020-21), says the 
company’s managing 
director, Ardeshir 
S a' d - M o h a m m a d i , 
noting that the figure 
indicates a 90% increase 
compared with the same 
period of the year before.
He added that NICICO’s 
sales during the 12th 
month of the year (Feb. 
20-March 20, 2021) 
totaled 72.7 trillion 
rials ($290 million), 
the company's website 
reported.
NICICO’s sales totaled 
227 trillion rials ($886 
million) in the fiscal 
2019-20 to witness a 
rise of 127% compared 
to the year before.
The company sold 
272,400 tons of cathode 
last year, an all-time 
high, according to the 
official. The number 
stood at 248,000 tons in 
the previous year. 
NICICO is the leading 
copper producer in the 
Middle East and North 
Africa region, as it holds 
close to 14% of Asia’s 
copper deposits and 
more than 4% of global 
reserves. 
The functions of this 
company include among 
others: extraction and 
operation of copper 
mines to produce high-
grade copper products 
such as cathode, slab, 
billet and 8-mm wires.
Sarcheshmeh and 
Miduk in Kerman, 
and Sungun in East 
Azarbaijan are among 
the most important 
copper mines of the 
country.
NICICO and its 
subsidiaries, including 
Sungun Complex, 
Miduk Complex and 
Sarcheshmeh Copper 
Complex, produced an 
aggregate of 324,161 
tons of copper anode 
during the first 11 
months of last Iranian 
year (March 20, 2020-
Feb. 19), up 18% 
compared with last 
year’s similar period.
The data were released 
in Iranian Mines and 
Mining Industries 
D e v e l o p m e n t 
and Renovation 
Organization’s latest 
report.
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The news, 
however, comes 
while uncertainty 
s u r r o u n d s 
the use of 
cryptocurrencies 
in Iran.

In April 2018, the Central 
Bank of Iran banned 
domestic banks and people 
from dealing in foreign 
cryptocurrency because 
of money laundering and 
financing risks.
Presently, the industry 
ministry is appointed to 
be in charge of mining 
cryptocurrencies. In 
July 2020, the Islamic 
Republic issued 
permits for the activity 
of 14 cryptocurrency 
mining centers, each 
with a capacity of 300 
megawatts. Iranian 
Vice President Es’haq 
Jahangiri announced at 
the time that the country’s 
cryptocurrency miners 
will soon have to register 
their rigs with the 
government.
However, the government 
has not removed the 
ban on trading digital 
currencies yet i.e. the 
mined currencies have no 
permission to be traded 
despite the domestically 
approved regulations. 
Currency exchange 
bureaux that have traded 
cryptos have also been 
legally prohibited from 
carrying out crypto-
based transactions in 
recent years despite the 
interest of the Iranian 
public in cryptocurrency 
transactions.
The CBI has decided to 
take a more moderate 
stance toward digital 

money and blockchain 
technology following 
the imposition of a new 
round of US sanctions, 
hoping that the digital 
technology would facilitate 
Iran’s international 
money transfers and let 
the country evade the 
sanctions.
To make using 
cryptocurrency and 
blockchain technology 
legal and official in the 
country, the Iranian 
government is drafting 
a policy framework 
with the help of the 
CBI and the Stock 
Exchange Organization 
which clarifies all its 
regulations and policies 
over cryptocurrency and 
mining.
The central bank and the 
ministry of finance are 
currently pursuing the 
adoption of regulations 
for the exchange of 
cryptocurrencies mined in 
the country.
In late February 2021, 
the Chairman of the 
Iranian Parliament’s 
Economic Committee 
Mohammadreza Pour-
Ebrahimi said a report 
on the activities of 
cryptocurrencies was 
being prepared to be 
proposed to the parliament 
in the form of a motion to 
legalize the matter.
The lawmaker said: “In this 
report, the transparency of 
the field of cryptocurrency 

activities from licensing 
to production and 
supervision is being 
taken into account, so if 
this report is approved 
by the MPs, we will try to 
turn these cases into legal 
provisions in the form of a 
motion.”
The prepared regulations 
are needed to be ratified 
by the Supreme Council of 
Combating and Preventing 
Money Laundering and 
Financing of Terrorism 
Crimes in a few days. Being 
approved, the authorized 
banks and exchange offices 
will be allowed to import 
goods from the digital 
currency produced.
As an official from the CBI 
told Mehr News: “Although 
the CBI in no way approves 
the current transactions 
of cryptocurrencies in 
Iran, it does not oppose 
its transactions under 
the framework of specific 
regulations that will be 
introduced.”
 “The CBI believes that 
the future of the world’s 
economies is tied to 
cryptocurrencies, and Iran 
should join the club. But its 
terms and conditions must 
be precisely defined and 
it must be ensured that it 
does not pose a serious risk 
to the economy,” he added.
The central bank is 
simultaneously taking 
the last steps of mining 
Iran’s rial-based and gold-
backed crypto to be used in 

domestic transactions.

In the past few years, the 
bank has been working 
with domestic knowledge-
based companies to 
mine an indigenous 
digital currency, the 
activity, which is a heavy 
computational process 
that generates new 
cryptocurrency and the 
efforts seem to bear fruit in 
the near future.
The Islamic Republic 
is settled on the plan to 
utilize cryptocurrencies 
and blockchain technology 
to make up for any drop 
in oil revenues due to 
the economic sanctions 
designed to cut its oil sales.
The country’s plan to 
create an indigenous 
cryptocurrency is 
improving incrementally 
and thanks to the highly 
dynamic nature of the 
cryptocurrency, it can act 
as a good means for Iran 
to skirt the draconian 
US sanctions through 
untraceable banking 
operations.
In fact, Iran is mainly aimed 
at testing the potentials 
of blockchain and crypto 
technology in running 
its financial system, 
making banks able to use 
the tokens as a payment 
instrument in transactions 
and banking settlement 
at the first phase of the 
blockchain banking 
infrastructure.

Iran’s flight to UK still 
banned due to COVID-19: 
Roads min.
Iranian Minister of Roads and Urban Development 
said that flights to UK are still prohibited due to 
COVID-19 concerns.
Mohammad Eslami broke the news in an interview 
with IRNA on Sunday and reiterated that given the 
dire consequences behind spread of COVID-19, 
flights to UK are still prohibited.
Turning to the restriction and prohibition of tour and 
travel agencies’ activities to neighboring Turkey, the 
roads minister stated that all tour and travel agencies 
are duty-bound to fully observe instructions defined 
by the National Coronavirus Combat and Prevention 
Headquarters.
However, flights to neighboring Turkey are 
underway due to the bilateral trade exchanges 
between the two countries since Turkey is a 
connecting point to other countries in the world, 
Eslami highlighted.
Turning to the two-week extension of restrictions 
for travelling to Iraq, the roads minister added 
that travel to Iraq had been banned due to the dire 
situation in southern Khuzestan province in terms 
of sharp rise in spread of COVID-19 so that these 
restrictions were renewed for another two weeks 
by the National Coronavirus Combat and Prevention 
HQ.
Elsewhere in his remarks, Eslami pointed to the 
transit restrictions to 39 countries in world and 
stated that all domestic flights to UK are still banned.
Currently, travel to neighboring Iraq and Turkey 
is prohibited while traveling to other neighboring 
countries is carried out with fully observing of health 
protocols and guidelines, Iranian Roads Minister 
Eslami added.

Iran, Bulgaria to coop. in 
labor relations, fight poverty
 Islamic Republic of Iran and Bulgaria will cooperate 
in the fields of labor relations and fight against 
poverty.
The Director General of Ministry of Labor, 
Cooperatives and Social Welfare for International 
Affairs broke the news on Sunday and reiterated that 
the two countries of Iran and Bulgari will focus on 
broadening bilateral labor ties and also fight against 
poverty.
For this purpose, a joint Memorandum of 
Understanding (MoU) was inked by the labor 
ministers of Iran and Bulgaria, Ali Hossein Shahrivar 
added.
He further pointed out that signing and sealing this 
cooperation agreement will strengthen and enhance 
mutual ties between Islamic Republic of Iran and 
Bulgaria as well.
The director general described the cooperation 
between the two countries of Iran and Bulgari 
at ‘satisfactory and proper level’ and stated that 
bilateral relations between the two countries will 
also be developed through exchanging information, 
sharing experiences, organizing conferences and 
tutorial workshops, etc.
In addition to cooperating in the field of labor 
relations, the two countries also will cooperate 
with each other in the fields of active employment 
policies, vocational and technical training for 
employed and unemployed people and sending 
labor in the field of support and social assistance for 
vulnerable groups, technical protection and health, 
social security development and pension system.
Exchanging information and experience in the 
field of policies and measures to fight poverty 
as well as policies related to the rights of people 
with disabilities were among the other topics of 
cooperation between the two countries, he added.

The CBI is to soon issue a permit for banks 
and licensed currency exchange offices 
to ease imports of goods via domestically 
coined cryptocurrencies and the related 
regulations will be approved by the 
Supreme Council of Combating and 
Preventing Money Laundering.

Iran to join national crypto owners

news

The First Bilingual Economic Newspaper In Isfahan Province
www.esfahan-news.com

License Owner& Managing 
 director: Reza Mahzunieh

Editor-in-Chief: Marzie Rabiei
 Assistant Editor-in-Chief of 

English Section: Bahare Yousefi
Isfahan Office: Hoora Building, 

Shahid Mofateh Street, Ahmad Abad 
Square, Isfahan, Iran

Tel: 031- 32274500
Public Relations: 031-32274515

Organization of advertisement: 
031-32274517, 32274518, 32274512, 
32274505.  
Fax:031-32274507,32274511

Lithography and  printing:Shakhe 
Sabz

Isfahan subscribers Office: 
031-32274508

website: esfahan-news.com
SMS:30007232

economy
News

ISFAHAN
N E W S

SudokuNO 735              Solution: NO 734

ISFAHAN
NEWS

The central bank 
and the ministry 
of finance 
are currently 
pursuing the 
adoption of 
regulations for 
the exchange of 
cryptocurrencies 
mined in the 
country.

Boeing should be held accountable for 
contract with Iran Air



Salehi made the 
remarks on the 
occasion of 15th 
anniversary of 
Iran’s National 
N u c l e a r 
Technology Day.

He said that AEOI has 
made 133 new nuclear 
achievements in the 
fields of healthcare, 
industry, agriculture 
and power supply and 
that it indicates the fact 
that Iran is not going to 
stop its peaceful nuclear 
development.
He noted that 
Iranian scientists are 
conducting research in 
this field, adding, “for 
instance, one of the 
radiopharmaceuticals 
we have studied during 
recent years is a medicine 
to cure prostate cancer.”
Radiopharmaceuticals, 
or radio medicines are a 
group of pharmaceutical 
drugs containing 
radioactive isotopes. 
Radiopharmaceuticals 
can be used as diagnostic 
and therapeutic agents.
“We are committed to 
expand our successes 

and achievements while 
adhering to international 
law and the IAEA 
Safeguards Agreement 
and interacting with the 
world based on dignity, 
wisdom and expediency,” 
he said.
“Enemies want to 
influence production of 
radiopharmaceuticals in 
the country by imposing 
sanctions; for instance, 
they say that they 
are not concerned by 
pharmaceuticals but then 
they say airplanes cannot 
transfer such medicine or 
impose sanctions against 
companies which produce 
radiopharmaceuticals.”
“We will not give up our 

achievements and will 
continue our efforts in this 
field,” he stressed.
Iran on Saturday began 
feeding gas to cascades 
of new, advanced 
centrifuges and unveiled 
133 achievements to 
mark its national nuclear 
technology day and show 
the peaceful nature of its 
nuclear program.
President Hassan Rouhani 
launched several projects 
across the country via 
video link in Tehran 
that was broadcast live 
on national television, 
as an exhibition of 133 
technological innovations 
with civilian and medical 
uses was unveiled.

In Isfahan’s Natanz, where 
Iran’s largest nuclear 
facilities are located, the 
order was given to feed 
gas to 164 all-Iranian 
IR6 centrifuges, with 10 
SWU – separative work 
units that indicate the 
amount of separation 
done by an enrichment 
 process.
The IR6 is the most 
sustainably efficient 
centrifuge Iran currently 
deploys, which will 
be mass-produced on 
an industrial level. The 
machine is able to produce 
10 times more uranium 
hexafluoride (UF6) than 
IR1, Iran’s first-generation 
centrifuges.

Hashd al-Shaabi launches anti-
terrorism operations in Samarra
Irag’s Popular Mobilization Unit (PMU), 
known as Hashd al-Sha’abi, launched large-scale 
counterterrorism operations in southern Samarra in 
Iraq.
Iraqi Popular Mobilization Unit’s forces targeted 
terrorist group's positions in "Samarra" in Saladin 
province in order to pursue the remnants of ISIL Takfiri 
elements.
The series of counter-terrorism operations of Popular 
Mobilization Unit’s forces continue in different parts of 
Iraq. Hashd al-Sha’abi forces launched a new operation 
against remnants of ISIL Takfiris, Al-Youm reported.
Meanwhile, Iraqi security forces recently discovered 
large quantities of rockets belonging to ISIL Takfiri 
terrorists during a large-scale operation in Kirkuk 
province.
Following the security developments in Iraq, a number 
of ISIL terrorist elements recently tried to infiltrate into 
areas in Diyala province, but the timely intervention of 
Popular Mobilization Unit’s resistance forces prevented 
them from achieving their goal, the report added.
Iran-China strategic doc. to foil 
Westerners' plots: MP
 Providing some details of the Sino-Iranian document, 
an Iranian lawmaker stressed that the agreement meets 
the interests of the Iranian nation, foiling the plots of the 
enemies and Western countries.
Speaking in an interview with Mehr News Agency, 
Seyyed Mahmoud Nabavian provided some details of 
the Iran-China strategic document and stressed that it 
is in favor of the interests of the Iranian nation.
Referring to restrictions caused by sanctions on Iran’s 
oil sales, Nabavian said, “Oil and energy sector is one 
of the important issues in the agreement, according 
to which China guaranteed to buy Iran’s oil for up to 25 
years.”
 According to Nabavian, developing oil fields, refineries, 
and petrochemical products, as well as equipping oil, 
gas, and petrochemical reserves are also stipulated by 
the agreement.
Building power plants in Afghanistan, Pakistan, Iraq, 
and Syria in a joint effort by Iran and China is also part of 
the agreement, he said. 
The United States, Britain, France, and Germany are 
seeking to prevent Iran from selling its oil and to prevent 
Iran’s oil revenue return the country, he said, adding, 
“In this regard, the return of oil money to the country 
and the facilitation of banking relations is another 
important issue mentioned in the agreement.” 
Concluding this agreement with China foils the plots of 
the enemies and western countries, he stressed.
Referring to industrial cooperation with China in the 
framework of the agreement, the Iranian lawmaker 
said, “Iran, in cooperation with China, can manufacture 
automobiles in free its zones so as to export them to 
countries in the region.”
Iran and China are also expected to cooperate in the 
military and defense fields, elsewhere in his remarks 
he said.

Iran, exporter of radiopharmaceuticals: 
AEOI Chief

Head of Atomic Energy Organization of Iran 
Ali Akbar Salehi said on that Iran is a leading 
exporter of radio-pharmaceuticals.
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Verification of US Sanctions’ Removal 
Needs Months: Iran’s Parliament
 It would take at least three months to verify whether the US 
sanctions on Iran have been practically lifted in case Washington 
intends to rejoin the JCPOA, the Iranian Parliament’s Research 
Center said.In an extensive report about the criteria for 
verifying the practical removal of the US sanctions on Iran, the 
Parliament’s Research Center said the verification process 
would not be possible within hours or days.The real verification 
of lifting of the sanctions and fulfillment of the verifiable criteria 
put forward by Iran requires a period of at least 3 to 6 months, 
the report said.“Moreover, it would be necessary to verify that 
Iran’s economy will continue to benefit from the removal of the 

sanctions in certain time spans, for example every six months,” 
the research center said.The report has also enumerated 
the main indices that must be satisfied as part of any formal 
process for the termination of the US sanctions, including the 
“normalization of full banking relations, complete removal of 
the obstacles to exports, full sale of Iranian oil and oil products, 
and the complete and swift repatriation of currency generated 
by the sales.”As the JCPOA Joint Commission convened its latest 
meeting in Vienna earlier this week, Iran maintains that the 
termination of the US sanctions in a verifiable manner is the only 
choice for Washington to rejoin the deal.
The JCPOA was signed in 2015 between Iran and the Group 5+1 
and endorsed by the UN Security Council Resolution 2231.

However, then-US president 
Donald Trump unilaterally 
pulled Washington out of the 
nuclear deal in May 2018 and 
reinstated the anti-Iranian 
sanctions that had been lifted 
by the deal.
As the remaining European 
parties have failed to fulfill their 
commitments to the accord and 
compensate for Washington’s absence, 
Iran moved in May 2019 to scale back its JCPOA 
commitments.

“Enemies want to 
influence production of 
radiopharmaceuticals 
in the country by 
imposing sanctions
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China Hopes 
India Sticks 
to Consensus 
Reached in 
Border Dispute
China hopes that 
India will fulfil all the 
agreements reached 
on the Ladakh border 
issue, the Chinese 
Ministry of National 
Defense said after 
a meeting of senior 
military commanders.
"We hope that the 
Indian side will cherish 
the mitigation of the 
situation in the border 
area, will respect 
the agreements and 
consensus reached by 
the military forces of the 
two countries during 
previous negotiations", 
the defense ministry 
said, Sputnik reported.
The Indian Defense 
Ministry said on 
Saturday that 
during the 11th 
corps commander 
meeting, India and 
China discussed 
how to ensure full 
disengagement of 
forces along the so-
called line of actual 
control (LAC). The talks 
took place on Friday 
at the Chushul-Moldo 
border meeting point.
China's defense 
ministry said on Sunday 
that it expected the 
Indian side to cooperate 
in maintaining peace 
and stability in the 
border region together.
On February 25, 
Indian External 
Affairs Minister 
S u b r a h m a n y a m 
Jaishankar discussed 
the relations between 
New Delhi and Beijing 
in phone talks with his 
Chinese counterpart, 
Wang Yi.
The talks came soon 
after the 10th round of 
talks between Indian 
and Chinese corps 
commander-ranked 
officers, after the 
completion of troop 
disengagement on both 
banks of Lake Pangong 
Tso.
Since the 1962 war 
between India and 
China, the two lack 
a duly demarcated 
borderline in the 
Himalayas. Following 
a deadly escalation 
near Lake Pangong 
Tso last May, India and 
China boosted their 
military presence in 
the disputed region, 
while simultaneously 
l a u n c h i n g 
d i s e n g a g e m e n t 
consultations.
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 US Not Serious in Talks about 
Withdrawing Troops from Iraq: 
Expert
 The US is trying to neuter the latest round of talks on 
potential withdrawal of its combat forces from Iraq, citing 
the history of Washington's refusal to commit to previous 
such negotiations, an expert warned.
"The Americans are trying to kill time and circumvent the 
Iraqi parliament's law mandating their troops' withdrawal," 
Iraqi security expert Sabah al-Akili told Press TV on Saturday.
He reminded that the United States had been holding on-
again-off-again negotiations with Iraq towards the supposed 
pullout since 2008.
The talks have been allegedly focusing on a 21-article 
roadmap planning out the withdrawal, but Washington has 
avoided committing to most of the provisions of the plan, 
Akili noted.
The United States had reportedly taken all of its combat 
forces out of Iraq under former president Barrack Obama. 

The same American commander-in-chief, however, 
flooded the country with military forces as part of a 
Washington-led coalition again in 2014 under the pretext 
of battling the Takfiri terrorist group of Daesh.
The terror outfit had emerged amid the chaos and sectarian 
violence that had resulted from the 2003-then US-led 
military intervention.
Obama’s successor Donald Trump took down the number 
of the forces to 2,500 by January 15. Many, however, 
downplayed the drawdown as a gesture aimed at boosting 
his re-election chances that Trump would very likely reverse 
if he was chosen president again.
On Wednesday, it was reported that a third round 
of withdrawal talks had resulted in an agreement on 
reassignment of the Iraq-based American forces to 
elsewhere across the world, with Washington only keeping 
a so-called training mission on the country's soil.
The announcement came after constant pressure from many 
Iraqi factions, influential personalities, and the general 
public on the country to follow up a law passed by parliament 

early 
last year that had 

ordered withdrawal of all US-led forces.
The law was approved after a US drone strike targeted 
Baghdad, assassinating senior Iranian and Iraqi anti-terror 
commanders, Lieutenant General Qassem Soleimani and 
Abu Mahdi al-Muhandis, and their companions.
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Araqchi Deplores US’ 
Desire to Maintain 
Sanctions on Iran

One big obstacle to the revival of the 
2015 nuclear deal is the American desire 
to keep the sanctions on Iran in place, 
Iranian Deputy Foreign Minister Abbas 

Araqchi said.
In an interview with Japan’s NHK on 
the sidelines of the latest round of the 
JCPOA Joint Commission in Vienna, 
Araqchi said the biggest obstacle in the 
course of efforts to revive the JCPOA 
is Washington's desire to maintain 
sanctions.
He also said the US must lift all sanctions 
imposed under Trump, not only those 
related to the nuclear deal.
“Our position is actually that if the US is 
interested to come back to the JCPOA, 
they should not only lift all JCPOA-related 
sanctions, but also all sanctions imposed 
or re-imposed or re-labeled during 
Trump administration,” the Iranian 
diplomat stressed.

Araqchi also noted that the best outcome 
would be a conclusion within five or six 
weeks, citing Iran's willingness to allow 
the International Atomic Energy Agency 
to inspect nuclear facilities to some 
extent until late May.
The JCPOA Joint Commission held a 
four-day round of talks in the Austrian 
city of Vienna, with representatives of 
Iran, Russia, China, France and the UK in 
attendance.
The US has been absent from the 
Commission and its discussions since 
2018, when former American president 
Donald Trump took Washington out of 
the JCPOA and returned the sanctions 
that the nuclear accord had lifted.



Accident Occurs in Iran’s Nuclear Site
 An accident has happened in the electricity network of a nuclear 
enrichment facility in central Iran, the spokesman for the Atomic 
Energy Organization of Iran said.
Behrooz Kamalvandi told YJC that the accident happened in part 
of the electricity network of ‘Ahmadi Roshan’ nuclear enrichment 
facility in Natanz on Saturday morning.The accident has not resulted 
in any casualties or contamination, he added.Investigations are 
underway to ascertain the cause of the incident, the spokesman noted.
In July 2020, a blast happened at Natanz nuclear facility in the central province of Isfahan. 
Official described that incident as an act of sabotage.

An Iranian lawmaker lashed 
out at the ambassador of 
France for interference 
in Iran’s internal affairs 
and comments about the 
purpose of the JCPOA-
related negotiations.
Speaking at a parliamentary 
session on Sunday, member 
of the Iranian Parliament’s 
presiding board, Alireza 
Salimi, warned the French 
ambassador in Tehran 
not to interfere in the 
domestic affairs of Iran.“The 
ambassador of France has 
said ‘we would push the 
Vienna and the JCPOA 
negotiations to results 
so that we’d be able to 
interfere in Iran’s elections’. 
Such interventionist 
comments do not match Mr. 
ambassador,” the lawmaker 
added.
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JCPOA opponents 
not able to offer any 
viable alternative to its 
restoration: Ulyanov
Russia's permanent representative 
to international organizations in 
Vienna said the continuation of 
maximum pressure policy had led 
to the advancement of the Iranian 
nuclear program beyond pre-

JCPOA limits.In a message posted 
on his Twitter account, Mikhail 
Ulyanov responded to a note from 
the Saudi media 'Arab News' which 
claimed that "A quick return to 
the JCPOA is highly popular with 
progressive Democrats, but if it 
leads to billions of dollars funneled 
to Iranian expansionism, Biden may 
soon bitterly regret adopting the 
strategy."

Ulyanov stated that there had 
been so many JCPOA opponents 
who were absolutely not able to 
offer any viable alternative to its 
restoration."A continuation of 
maximum pressure policy which 
led to the advancement of the 
Iranian nuclear program beyond 
pre-JCPOA limits and increased 
tension in the Persian Gulf," he 
noted.

Muslim Unity necessary 
to withstand Israeli 
occupying regime
Secretary General of World Forum 
for Proximity of Islamic Schools of 
Thought said on Sunday that the 
Muslim World needs solidarity to 
withstand the Israeli occupying 

regime violating rights of the 
Islamic Ummah and desecrating 
the Islamic sanctities.
All Muslims and freedom seekers 
around the world should focus on 
this issue that is unity, Hojjatoleslam 
Hamid Shahriari said in a meeting 
with Head of Iraqi Scholars 
Association Sheikh Khaled al-Mulla.  

The Muslim World is facing 
serious dangers and all Muslims 
should cooperate to combat them, 
Shahriari noted.
He further described proximity 
among religions as a strategy that 
makes the Muslim World stronger 
and the downfall of the global 
arrogance led by the US.

“The 50-megawatt farm will have 20 wind turbines.  
Five are already in place and linked to the national 
grid and the rest are being installed,” Babak Zahed 
was quoted as saying by IRNA.
The turbines are equipped with a permanent 
magnet direct-drive system in which the turbine 
and generator are hinged to form a compact and 
structurally integrated unit. 
“The design gives free access to all parts for easy 
installation and maintenance,” Zahed said.
The robust low speed rotor design with no separate 
cooling system results in minimum wear and tear, 
reduces maintenance requirements, has lower life 
cycle costs and a long lifetime, he said.
A 400 kV substation and 50 kilometers of 
transmission lines are operational connecting the 
turbine to the grid.
A 1-MW wind power can produce up to 3 million 
kilowatt-hours of electricity a year. When fully 
operational in December, Mil-e-Nader farm will 
generate up to 150 million kilo-watt hours per 
annum.
An undertaking of Mapna Company (the largest 
manufacturer of wind turbines in Iran), the project 
is expected to cost $70 million.
“With abundance of wind, Zabol has huge potential 
to produce green energy with the help of modern 
turbines. The city is near the Afghan border and if 
electricity output increases exports to the neighbor 

could be boosted.”
Winds blow from the end of May to late September 
in the east and southeast of the Iranian Plateau, 
particularly in Sistan-Baluchestan. Typical wind 
speed is 30-40 kilometers per hour, but occasionally 
exceeds 100-110 km.
Special Blades
In related news, IRNA quoted Mohammad Shahabi, 
head of the Pars Daqiq Casting Knowledge-Based 
Company, a subsidiary of Oil Turbo Compressor 
Company (OTCC), as saying that fixed and moving 
blades of 25-MW gas turbines have been designed 
and manufactured by local companies.
“The cost of an imported blade is $1.2 million,” 
he said, adding that the same is being produced 
domestically at half price.
Gas-powered thermal power plants (all equipped 
with turbines) account for 50% of the total output 
(85,000 MW) and production of turbine blades by 
knowledge-based companies is crucial to cut costs, 
he noted.
According to Mohamad Saleh Olia, deputy for 
research and human resources at the Energy 
Ministry, almost 95% of the equipment needed 
in thermal power stations is now manufactured 
locally largely by startups involved in robotics and 
industrial automation.
The government has said it is determined 
to support innovative and knowledge-based 
companies in a variety of areas. Several such firms 
attended China’s High Technology Fair in Shenzhen 
in 2019 and discussed prospects for exporting 
knowledge-based products.
Founded in 2004, OTCC specializes in integrated 
oil and gas services namely design, procurement, 
construction and installation plus compressor 
station projects in the gas and petrochemical 
sectors.

At a dinner at his Mar-a-Lago Club for 
Republican National Committee donors 
in Palm Beach, Florida, Trump made clear 
he is still irked at his inability to hang on to 
the White House despite losing the Nov. 3 
election to Democrat Joe Biden, who is now 
president.
McConnell drew Trump’s ire in the 
aftermath of the election for stating the 
obvious - that Biden had won the presidency 
- and the two remain at odds. Parting from 
the prepared text of his speech, Trump 
called the senator a “son of a bitch,” an 
attendee told Reuters.
Before leaving office, Trump had scolded 
Pence for not intervening to stop the 
congressional certification of the vote tally, 
an authority the vice president did not have.
The vote certification was the backdrop 
for the events on Jan. 6 when pro-Trump 
protesters stormed the US Capitol.
Departing again from his prepared text, 
Trump said he had spoken to Pence recently 
and told him he was still disappointed in 
him, the attendee said.
Representatives for McConnell and Pence 
did not immediately respond to requests 
for comment.
In prepared remarks seen by Reuters, 

Trump sought to position himself as the 
Republican kingmaker, saying he wanted 
to talk “about the future of the Republican 
Party - and what we must do to set our 
candidates on a course to victory.”
“I stand before you this evening filled with 
confidence that in 2022, we are going to take 
back the House (of Representatives) and we 
are going to reclaim the Senate. And then in 
2024, a Republican candidate is going to win 
the White House,” he said.
Trump has spent the 2-1/2 months since 
his chaotic exit from the White House 
considering requests from 2022 candidates 
for his endorsement and has been giving 
them his blessing based on whether they 
support him and his agenda or not.
He has said any talk of his own plans - the 
Constitution gives him the right to seek 
another four-year term - should wait until 
after the November 2022 elections.
A variety of other Republicans are 
considering their own potential runs for 
the party’s presidential nomination in 2024, 
such as Trump’s former secretary of state, 
Mike Pompeo, and Florida Governor Ron 
DeSantis.
While Biden defeated Trump by millions 
of votes, the Republican made inroads 
among traditional Democratic voters such 
as Hispanics and African Americans.
Trump, who also sprinkled his remarks with 
attacks on Biden, said the key to victories in 
2022 is to build on those gains, saying “the 
Republican Party will succeed and grow in 
the future by embracing its destiny as the 
champion of working-class Americans.”

Zabol Wind Farm Project Gains Momentum Trump Tells US Republican Donors He'll Help 
Win Congress in 2022
Former US president Donald Trump vowed to help 
Republicans win seats in Congress in 2022 elections but 
lashed out at two top party figures, Senate minority leader 
Mitch McConnell and former Vice President Mike Pence, at 
a donor retreat on Saturday.

Construction of a wind farm in Mil-e-Nader Wind Farm 
zone in Zabol, Sistan-Baluchestan Province, has gained 
momentum as 10 more turbines each with a capacity of 2.5 
MW have arrived at the site, head of the renewable energy 
department at the provincial power company said.

Representatives 
for McConnell 
and Pence did 
not immediately 
respond to 
requests for 
comment.

“The cost of an 
imported blade 
is 1.2$ million,” 
he said, adding 
that the same is 
being produced 
domestically at 
half price.



دریافتی بازنشستگان و مستمری بگیران تأمین اجتماعی افزایش یافت
هیئت وزیران در اجرای مواد )96( و )111( قانون تأمین اجتماعی، با پیشنهاد وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی 

مبنی بر افزایش مستمری بازنشستگان و مستمری بگیران تامین اجتماعی در سال 1400 موافقت کرد.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دفتر هیئت دولت، هیئت وزیران در جلسه 18 فروردین 1400 به پیشنهاد وزارت 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی، با افزایش مستمری های بازنشستگی، از کارافتادگی و مجموع مستمری بازماندگان 

مشمولان قانون تأمین اجتماعی موافقت کرد.
بر این اساس، از ابتدای فروردین سال 1400 کلیه مستمری های بازنشستگی، از کارافتادگی و مجموع مستمری 

بازماندگان مشمولان قانون تأمین اجتماعی که تا پایان سال 1399 برقرار شده است، مطابق مصوبه شورای عالی کار برای 
دریافت کنندگان حداقل مستمری، از کارافتادگی جزئی و سایر افرادی که مستمری آنان به نسبت سنوات پرداخت حق بیمه 

برقرار شده به میزان 39 درصد مستمری آنان در پایان اسفند ماه 1399 افزایش می یابد.
همچنین برای سایر سطوح بالاتر از حداقل مستمری، به میزان 26 درصد مستمری آنان در پایان اسفند ماه 1399 به علاوه مبلغ ثابت دو میلیون 
و 483 هزار و 550 ریال افزایش می یابد. افزون بر این، حق عائله مندی و حق اولاد کلیه مســتمری بگیران واجد شرایط، همانند بازنشستگان 

دستگاه های اجرایی وفق بند )4( ماده )68( قانون مدیریت خدمات کشوری تأمین و پرداخت می شود.

مشاغل باید از اردیبهشت برای نصب کارتخوان اقدام کنند
در حالیکه در اواخر سال گذشته مسئولان سازمان امور مالیاتی از اعلام لینک و آدرس سامانه های مرتبط با قانون 
الزام مشاغل به نصب کارتخوان در ابتدای سال جاری خبر داده بودند، طبق گفته معاون سازمان امور مالیاتی 
دو سامانه مربوطه هنوز آماده نشده اند و با آمادگی و اعلام آدرس آن ها تا ابتدای اردیبهشت ماه مردم می توانند 

در این سامانه ها برای ثبت نام اقدام کنند. 
سازمان امور مالیاتی از شهریور سال 1398 معادل 15 گروه از فعالان اقتصادی که حدود 50 شغل می شوند را 

دسته بندی کرد تا برای شفاف  شدن درآمد، جلوگیری از فرار مالیاتی و کمک به فرآیند حسابرسی مالیاتی مکلف به 
ثبت نام در سامانه پایانه فروشگاهی و استفاده از کارتخوان باشند. 

اما فراهم نشدن مقدمات اجرای قانون پایانه های فروشگاهی و آماده نبودن سامانه های مرتبط برای ثبت نام فعالان اقتصادی 
موجب شد که اجرای این قانون در سال گذشته به ســرانجام نرسد و در طول پارسال بانک مرکزی در راســتای اجرای ماده 11 قانون پایانه های 
فروشگاهی، اقداماتی چون ارائه اطلاعات چهار میلیون و ۷00 هزار کارتخوان و درگاه پرداخت به سازمان امور مالیاتی، ملزم کردن دریافت کارتخوان 
و درگاه پرداخت جدید به داشتن پرونده مالیاتی و قطع دو میلیون و 100 هزار کارتخوان و درگاه پرداخت اینترنتی غیرفعال یا کم تراکنش که فاقد 

پرونده مالیاتی بودند، را انجام داد.

باشگاه خبرنگاران
گـــزارش
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 باید توجه داشت 
که نرخ لبنیات برای 

دامدار و تولید کننده، 
به صورت متمرکز 

در تهران تعیین 
می شود اما دامداران 
با وجود الزاماتی که 
جهاد کشاورزی به 
آنان اعلام می کند، 

از قیمت های 
تعیین شده پیروی 

نمی کنند
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جزئیاتی از وضعیت 
واریز بخش دوم سود 

سهام عدالت
مدیرعامل شرکت ســپرده گذاری 
مرکزی گفت: منتظر هســتیم بقیه 
سود از سوی شــرکت ها پرداخت و 
تجمیع شــود تا 50 درصد دوم نیز 

واریز شود.
حســین فهیمی با بیان این مطلب 
در جمع خبرنگاران درمورد آخرین 
وضعیت واریز بخش دوم سود سهام 
عدالت اظهار کرد: در بازار ســرمایه 
کســی پول ندارد که از جیب خود 
پرداخت کند، منتظر هســتیم بقیه 
سود از سوی شــرکت ها پرداخت و 
تجمیع شود تا 50 درصد دوم نیز واریز 
شود. شــرکت ها هرچه در پرداخت 
تاخیر داشته باشند ما هم در پرداخت 

سود تاخیر خواهیم داشت.
وی با بیان اینکه ســود سهام عدالت 
ســال 1398 برای نخستین مرتبه 
از طریق مکانیزم های بازار ســرمایه 
پرداخت شد، توضیح داد: درواقع سود 
سهام عدالت سال 1398 که قبل از 
عید نوروز به حساب مشمولان واریز 
شد، نه بر اســاس هر نفر عدد معین، 
بلکه بر اســاس میزان دارایی هر فرد 
در یک شرکت پرداخت شد. بنابراین 
پرتفوی افرادی که  روش مستقیم را 
انتخاب کرده بودند، بررسی شد که در 
36 شرکت چه تعداد سهم باقی مانده 
است. درمورد شــرکت های سرمایه 

گذاری استانی نیز به همین صورت.
وی ادامه داد: محاسبه معکوس بود، 
یعنی افراد به صورت مجزا بررســی 
شدند که چقدر ســهم دارند و اینکه 
چقدر ســود به ان ها تعلق میگیرد. 
تصمیم شورای عالی بورس این بود 
که سود خرد نشــود و تجمیع شود. 
برای تجمیع نیز دو 50 درصد تعیین 
شد. مرحله نخســت قبل از عید و بر 
اساس میزان سهمی که فرد در اختیار 
داشــت، پرداخت شــد. مدیرعامل 
شرکت سپرده گذاری مرکزی افزود: 
هر فردی درمورد میزان ســودی که 
دریافت کرده اســت اعتــراض دارد 
می تواند با شماره 1569 تماس بگیرد 
تا متوجه شود دقیقا چه تعداد سهم 
دارد، چه میزان ســود به فرد تعلق 
گرفته و ســود واریزی از طریق کدام 

بانک پرداخت شده است.
فهیمی درمــورد بخــش دوم واریز 
سود ســهام عدالت نیز توضیح داد: 
در بازار سرمایه کسی پول ندارد که 
از جیب خــود پرداخت کند، منتظر 
هستیم مابقی سود از سوی شرکت ها 
پرداخت و  تجمیع شود تا 50 درصد 
دوم نیز واریز شود. شرکت ها هرچه در 
پرداخت تاخیر داشته باشند ما هم در 

پرداخت سود تاخیر خواهیم داشت.
وی با اعلام این خبر که ارکان صندوق 
که قرار بود اقدام به خرید سهام عدالت 
کند، تشکیل شده است، اظهار کرد: از 
مجموع افرادی که قصد فروش سهام 
عدالت داشتند، ســه میلیون و 200 

هزار نفر سهم خود را فروخته اند.

خبر آنلاین
خـــبـــر
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با وجود اینکــه این اولین 
تجربــه اصنــاف مختلف 
در رویارویی بــا این گونه 
تعطیــلات نیســت، امــا 
همچنان مشکلاتی دارند 
و در ایام تعطیــلات با این 
مشکلات دست و پنجه نرم 
می کنند. در این حمایت ها شاید بیشتر اهل 
کسبه با موضوعاتی نظیر مالیات، عوارض و 
حق بیمه هایی که شاید به علت عدم درآمد 

به عقب افتاده است، به چشم می خورد.

   اقساط بندی بدهی های مالیاتی 
واحدهای کرونا زده

رئیس کل ســازمان امور مالیاتی کشور، 
با صدور بخشــنامه ای اعلام کرد: با توجه 
به شــرایط موجود اقتصادی و به منظور 
جلوگیری از بروز اختلال در روند تولید و 
اشتغال، مدت زمان تقسیط بدهی مالیاتی 
بنگاه های تولیدی غیردولتی، از سه سال به 

پنج سال افزایش می یابد.
 پارســا با صــدور بخشــنامه شــماره 
92/99/200 مورخ 1399/12/11، حکم 

بند های )1( و )2( مصوبه پنجاه و ششمین 
جلسه شــورای عالی هماهنگی اقتصادی 
مورخ 1399/10/22 را به ادارات کل امور 

مالیاتی سراسر کشور ابلاغ کرد.
براساس این بخشنامه، حکم بند های مصوبه 
مذکور که به تایید مقــام معظم رهبری 

رسیده است، بدین شرح است:
1- با توجه به شــرایط موجود اقتصادی، 
تا پایان سال 1400، به منظور جلوگیری 
از بروز اختلال در روند تولید و اشتغال و با 
هدف امکانپذیر نمــودن وصول مطالبات 
مالیاتی از بنگاه هــای تولیدی غیردولتی، 
مدت زمــان تقســیط منــدرج در ماده 
)16۷( قانون مالیات های مستقیم، صرفا 
برای بنگاه هایی که برنامه احیای تولید و 
ساماندهی مالی آن ها به تایید ستاد ملی 
تسهیل و رفع موانع تولید رسیده است، به 

حداکثر 60 ماه افزایش می یابد.
2- به ستاد ملی تسهیل و رفع موانع تولید 
اجازه داده می شــود تا پایان سال 1400، 
به منظور جلوگیری از تعطیلی بنگاه های 
تولیدی که طرح احیای تولید و ساماندهی 
مالی آن ها به تایید آن ستاد رسیده است، 
نسبت به تعویق یک ساله و فقط برای یک بار 
اجرائیه هایی که به درخواست سازمان امور 
مالیاتی کشور، تامین اجتماعی، شرکت های 
آب، برق، گاز، شبکه بانکی و شهرداری ها 
علیه بنگاه های مذکور صــادر گردیده، در 
صورت تعیین تکلیف، استمهال و تقسیط 
بدهی ها توسط ستاد مذکور اقدام نماید. 

دستگاه های مزبور و بانک ها می توانند در 
صورت تصویب ســتاد ملی تسهیل و رفع 
موانع تولید، نسبت به تعویق اجرائیه های 
مربوط اقدام کنند. بعد از این تنفس برای 
مالیات، یکی از مواردی که به نظر می رسد 
باید توســط اتحادیه ها به آن توجه شود، 
بحث راه اندازی سامانه های الکترونیکی 
است. البته طی یک سال و چند ماه گذشته 
که تمامی کسب وکار ها در کشور با ضعیف 
شدن بازار تولید و عرضه مواجه شده اند، اما 
گسترش کسب و کار های مجازی را به طور 

بی سابقه در ایران شاهد بودیم.

   نقل مکان کسب وکارهای واقعی 
به دنیای مجازی 3 برابر افزایش یافت

طبق آمار مرکز توسعه تجارت الکترونیک 
در 6 ماه نخست سال 99 تعداد نماد های 
اعتماد الکترونیک به سایت ها 3 برابر و حجم 
معاملات در سایت هایی که این نماد را دارند 
3.8 برابر نســبت به مدت مشابه سال 98 
افزایش پیدا کرد. بر این اساس، ارزش اسمی 
معاملات تجــارت الکترونیکی 639 هزار 
میلیارد تومان بوده که نسبت به مدت مشابه 
ســال قبل، 284 درصد رشد داشته است. 
ارزش حقیقی معاملات تجارت الکترونیکی 
1110 میلیارد تومان بوده که نســبت به 
مدت زمان مشابه سال قبل، 21۷ درصد 
رشد داشته و مبلغ هر خرید الکترونیکی به 
طور میانگین 41۷ هزار تومان برآورد شده 
که نسبت به مدت مشابه سال قبل، 153 

درصد رشد داشته است. مبلغ تراکنش ها 
در ماه فروردین با رشــد 22۷ درصدی از 
12 هزار و 166 میلیارد تومان در سال 98 
به بیش از 39 هــزار و ۷۷0 میلیارد تومان 
در سال 99 رسیده اســت که این میزان 
در اردیبهشت ماه با رشد 32۷ درصدی از 
18 هزار و 596 میلیارد تومان، به ۷9 هزار 
و 4۷8 میلیارد تومان دســت یافته است. 
همچنین در خردادماه مبلغ تراکنش های 
اینترنتی 204 درصد رشد نسبت به سال 
گذشــته را تجربه کرد و از 19 هزار و 306 
میلیارد تومان در سال گذشته به بیش از 
58 هزار و 689 میلیارد تومان در سال 99 
رسید، در تیرماه شاهد رشد 400 درصدی 
در مبلغ تراکنش های اینترنتی بودیم که از 

21 هزار و 4۷3 میلیارد تومان در سال 98 
به بیش 10۷ هزار و 4۷1 میلیارد تومان در 

سال جاری رسیده است.
مــرداد ماه، رشــد 321 درصــدی مبلغ 
تراکنش های اینترنتی را داشــتیم که 21 
هزار و 638 میلیارد تومان در ســال 98 را 
به بیش از 91 هــزار و 191 میلیارد تومان 
در سال 99 به ثبت رساند و در آخرین ماه 
تابستان با رشدی 203 درصدی از 23 هزار 
و 401 میلیارد تومان بــه ۷0 هزار و 923 

میلیارد تومان رسید.
برخی از کاســبان معتقدند کــه از زمان 
شــیوع ویروس کرونا در ایــران تاکنون، 
فروش اینترنتی بهتری را نسبت به فروش 
حضوری شاهد بودند به طوری که برخی از 

واحد مغازه های به طور کامل تعطیل و در 
فضای منزل خود اقدام به فروش اینترنتی 

می کنند.
یکــی از مشــکلات واحد هــای صنفی، 
چک هایی است که باید در این ایام تعطیلی 
پاس کنند، اما به دلیل بســته بودن واحد 
صنفی و نداشتن درآمد کافی معمولا چک ها 

برگشت می خورند.
ابراهیم درســتی نماینــده وزارت صمت 
در اتاق اصنــاف اظهار کــرد: اصناف چه 
در تجربه های گذشــته و چــه در تجربه 
رویارویی بــا کرونا، پــای کار بــوده اند 
و از قوانیــن پیروی می کردنــد، اما آنطور 
 که باید نتیجــه این رعایــت کردن ها را 

نمی بینند.

در روزهای قرمز کرونایی؛ 

مشاغلِ تعطیل، حمایت می شوند؟
تعطیلی اصناف به مدت دو هفته مجدد در شهر های قرمز 
اجرا شده اســت، اما صنوف مختلف معتقدند که دولت 

نتوانسته در این راستا از آن ها حمایت کند.
 قرار بر این شدتمامی مشاغل گروه دو، سه و چهار به مدت 

دو هفته یا ۱0 روز کاری تعطیل شوند. 

رمزارز

چرا باید بیت کوین بخریم؟
 این روزها بازار خرید و فروش ارز دیجیتال 
بسیار داغ است! و شاید شما هم مانند بسیاری 
از مردم گمان کنید که بیت کوین اشباع شده 

و احتمال ضرر و زیاد در آن بسیار است!

اما در این مورد بهتر است اول بدانید که بیت کوین چیست؟ بیت کوین به 
نوعی ارزدیجتال از نوع غیر متمرکز گفته می شــود. این ارز در سال 2009 
توسط شخصی به تام ساتوشــی ناکاماتو طراحی شد و در بازار جهانی مورد 

توجه بسیاری قرار گرفت.
اما اگر توجه تان به بازار ارز دیجیتال جلب شده است و به فکر خرید بیت کوین 
افتاده اید باید بگوییم که بهتر است پیش از هر چیزی با تمامی مباحث لازم 
در این زمینه آشنا شوید! چراکه قرار است هر چند کم یا زیاد، اما مقداری از 
سرمایه تان را در این کار قرار دهید و نمی شود به قول معروف بی گدار به آب 

زد!
در این زمینه اول از هر چیز باید بدانید کــه بیت کوین دارای انواع مختلفی 
است و تمامی این نوع از ارزهای دیجیتالی به واسطه یک محاسبات ریاضی 
بسیار پیچیده به وجود می آیند که به این محاسبات »استخراج بیت کوین« 
یا »ماینینگ« می گویند که به احتمال زیاد شــاید این واژه ها را در مطالب 

مخصوص به بیت کوین زیاد شنیده باشید!
این روزها با توجه به اینکه بسیاری از مردم به ســوی ارزهای درآمدزایی از 
ارزهای دیجیتالی روانه شده اند در نتیجه بسیاری از افراد از ورود به این بازار 
هراس دارند! که مهم ترین دلیل اصلی اش این است که اطلاعات درست و 

جامعی در مورد آن ندارند!
دلایل بسیاری وجود دارد که شما را مجاب به خرید بیت کوین و ورود به دنیای 
کسب و کار دیجیتال کند. پس در ادامه با ما همراه باشید تا این موارد را مورد 

بررسی قرار دهیم به شما بگوییم که اصلا چرا باید بیت کوین بخرید.

برخی از دلایلی که بیت کوین را با ارزش می کنند
   خودتان تعیین کننده قیمت برای خرید تا فروش هستید!

اولین و مهم ترین دلیلی که سبب می شود تا شما به راحتی مجاب به خرید بیت 
کوین شوید، قیمت آن است! می پرسید قیمتش چقدر است؟ باید بگوییم که 
هیچ قیمت مشخصی و ثابت و یا به اصطلاح رسمی در کل جهان برای خرید 

بیت کوین موجود نیست.
در واقع خرید و فروش این ارزدیجیتالی پر طرفدار به واسطه خود خریداران و 
فروشندگان آن تعیین می شود و همین موضوع هم سبب سود آن شده است. 
یعنی شما می توانید این ارز را با استراتژی های بازاریابی و کمی مهارت در چانه 

زنی بیت کوین را با بهترین قیمت بخرید و بفروشید.
برای خرید و معاملات این ارزدیجیتالی نیازی به سند رسمی و مجوز خاصی 

ندارید و این یعنی می توانید بدون هیچ محدودیتی به معامله بپردازید.

   تقسیم بیت کوین به واحدهای کوچک تر
در واقع بیت کوین مــی تواند همچون پول رایج هــر ممکلت به واحدهای 
کوچکتری تقسیم شود و همین موضوع باعث شده تا بسیاری از مردم در سراسر 

جهان این ارزدیجیتالی را به سایر ارزها ترجیح دهند.
البته این موضوع در زمانی امکان پذیر خواهد بود که وقتی بیت کوین می خرید، 
به اندازه ای باشد که امکان تقسیم آن را داشــته  و در واقع ارزشش به اندازه 

معاملات و هر نوع کالایی در نظام اقتصادی هر کشور باشد.

   بیت کوین ارزی کمیاب اما همچون طلا!
جالب است بدانید با توجه به اینکه بیت کوین یکی از پر تقاضاترین ارزهای 
دیجیتالی در جهان است، اما تعداد آن بسیار کم بوده و جزء ارزهای کمیاب 

به شمار می رود!
هر چند که این موضوع بر روی سخت تر شدن استراج آن تاثیر می گذارد، اما 
با خرید بیت کوین ضرر نخواهید کرد، چراکه شما می توانید این ارز هر چند 

کمیاب را در هر لحظه ای بخرید و بر روی آن سرمایه گذاری کنید.

   مفید بودن
با توجه به گفته افرادی که از طریق بیت کوین سرمایه گذاری کرده اند می توان 
گفت؛ این ارز برای همه بسیار مفید می باشد و پولی سالم و قابل پیش بینی 

به آن ها ارائه می دهد.
بی شک همین ویژگی های مثبت بیت کوین، موجب می شود افراد زیادی 
وسوسه شوند که بر روی آن حساب باز کنند. البته این تصمیم، بی جا و اشتباه 
نیست و به هر کسی که می خواهد سود خوبی به دست آورد، پیشنهاد می شود.

   بیت کوین معامله ای آسان و بدون دردسر
درست است که برای خرید و فروش و سرمایه گذاری بر روی ارزهای دیجیتالی 
باید دقت و سختی بسیاری بکشید اما این موضوع را در نظر داشته باشید که 
بیت کوین یک تفاوت اساسی با دیگر ارزها دارد و آن هم دسترسی راحت و 
سریع برای خرید و فروش آن است! البته این موضوع هم بستگی به انتخاب 

صرافی تان دارد.
اما به طور کلی در خرید بیت کوین و یا فروش آن هیچ مشکلی برای تان به 
وجود نخواهد آمد. برای مثال هیچ بانکی نمی تواند حساب های شما را در 

حین معامله مسدود کند.

   منظور از صرافی ارز دیجیتال چیست؟
صرافی به جایی گفته می شود که در آن امکان چینج یا تعویض پول های تان 
به سایر پول های رایج موجود در جهان وجود دارد. برای مثال شما می توانید 

پول رایج کشورتان یعنی ریال را با دلار آمریکا عوض کنید.
حال باید بدانید که برای خرید و فروش بیــت کوین یا هر ارز دیگری نیاز به 
صرافی ارز دیجیتال مخصوص دارید. این صرافی ها هم کارشان دقیقا تعویض 
و خرید و فروش است. البته باید بگوییم که بسیاری از صرافی های ارز دیجیتال 

نقش شان واسطه گری است. 
برای مثال می آیند و در میان فروشنده و خریدار قرار می گیرند و خودشان 
هم کمی سود می برند! اما برخی از صرافی ها هم شما را به عنوان هر طرفی از 

معامله به خود خریدار یا فروشنده وصل می کنند.
در مقابل در برخی از صرافی ها هم امکان هــر دو مورد وجود دارد یعنی هم 

واسطه گری هم معامله با حذف واسطه ها و افراد سودجو و کلاهبردار!
مهم ترین نکته ای که باید در بیت کوین فراموش نکنید؛ این است که سیستم 
کنترلی ارز دیجیتال بیت کوین متمرکز نمی باشد و شبکه  آن از تعداد زیادی 

کامپیوتر در سراسر جهان تشکیل شده است. 
اکثر این شبکه ها بر استخراج بیت  کوین ها نظارت دارند و تمام اطلاعات مهم 

را جمع  آوری می کنند. 

 فصل تجارت
خـــبــــر

بازار

عضو اتاق بازرگانی تهران هشدار داد

احتمال افزایش دوباره قیمت مرغ در هفته های آینده
یک عضو اتاق بازرگانی تهران معتقد است که نرسیدن نهاده های دامی جدید به واحدهای تولید 

کننده مرغ، احتمال افزایش دوباره قیمت این محصول در هفته های آینده را افزایش داده است.

در شرایطی که در هفته های ابتدایی سال قبل، به دلیل کاهش جدی مصرف مرغ تحت تاثیر شیوع کرونا، صحبت 
از امحای جوجه های یک روزه در برخی واحدهای تولیدی مطرح بود، در نیمه دوم سال گذشته کاهش تولید و 
بر هم خوردن نظم بازار باعث شد قیمت این محصول افزایش قبال توجهی را تجربه کند و در بازار آزاد به شدت 

گران شود.
هرچند دولت تلاش کرد با عرضه مرغ با قیمت دولتی، بخشی از تقاضای موجود را مدیریت کند اما به نظر می رسد 
که محدود بودن این ظرفیت و البته صف های طولانی برای خرید این مرغ در دوره شیوع کرونا، باعث شده این 

شیوه از تنظیم بازار نیز خود به معضلی جدید بدل شود.
از سوی دیگر در سال های گذشته، برای تامین نیازهای داخلی، نهاده های دامی به کشور وارد شده و بخش زیادی 
از خوراک مرغداران از طریق واردات تامین شده است. به منظر مدیریت قیمت ها، دولت این نهاده ها را در فهرست 
ارز دولتی با نرخ 4200 تومانی قرار داده و با وجود انتقادهای بخش خصوصی حتی در سال جاری نیز این روند را 
ادامه خواهد داد. با این وجود، به نظر می رسد نه تنها در حوزه تامین ارز موردنیاز برای واردات این اقلام هنوز اما 
و اگرهایی به جای خود باقی است که حتی در جریان واردات این نهاده ها نیز مشکلاتی ادامه دارد؛ تا جایی کاوه 
زرگران – عضو اتاق بازرگانی تهران – هشدار داده که با تعلل به وجود آمده در واردات نهاده ها، مشکلات بازار ادامه 
خواهد داشت. او گفته که به دلیل وجود بوروکراسی دولتی، واردات نهاده ها توسط بخش خصوصی مختل شده و 
احتمالا وضعیت تولید مرغ در هفته های آتی دچار مشکل خواهد شد. 20 اسفندماه تاکنون به دلیل جابه جایی 
اختیارات از وزارت صمت به وزارت جهاد کشاورزی، هیچ ثبت سفارشی در حوزه نهاده ها انجام نشده و حتی برخی 
محموله هایی که وارد شده نیز به دلیل نقص مدارک و مشــخص نبودن نهاد متولی، امکان پهلوگیری و تخلیه 
نیافته اند. زرگران با بیان اینکه تامین نهاده ها و واردات آن مانند گذشته در شرایط معمول به سر نمی برد ادامه داد: 
به دلیل مشکلات و بوروکراسی هایی که دولت ایجاد کرده، واردات نهاده ها با موانعی مواجه شده است؛ نمونه بارز 
این مانع تراشی آن است که از حدود یک ماه گذشته به دلیل جابه جایی اختیارات از وزارت صمت به وزارت جهاد 
کشاورزی هیچ ثبت سفارشی در حوزه نهاده ها انجام نشده و این توقف یک ماهه در روند ثبت سفارش، آثار خود 

را در ماه های آینده نشان خواهد داد.
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اولین روزنامه اقتصادی دو زبانه استان اصفهان

رویداد»منتا«درجهتحمایتازاستارتآپهابرگزارمیشود
رویداد ملی منتا با هدف انتخاب برترین استارت آپ ها و شرکت های نوآور حوزه تعاون آغاز شد.

به نقل از روابط عمومی سازمان دانشجویان جهاددانشــگاهی، منتا )مرکز نوآوری و توسعه تعاون ایران( 
با همکاری سازمان دانشــجویان جهاددانشــگاهی، وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، صندوق ضمانت 

سرمایه گذاری بخش تعاون و بانک توسعه تعاون برگزارکنندگان اولین دوره این رویداد هستند.
سجاد نوری؛ رئیس مرکز نوآوری و توسعه تعاون )منتا( نیز با بیان اینکه خلاقیت و نوآوری، کاربردی بودن، 

راهبرد ورود به بازار، الگوی کسب و کار، توجیه اقتصادی، قدرت رقابت و ارتباط با بخش تعاون از جمله معیار هایی 
است که در داوری این رویداد مورد توجه قرار خواهد گرفت، افزود: داوری رویداد، برای استارت آپ ها بر اساس رشدشان 

در فرآیند شتابدهی در سال گذشته و برای شرکت ها بر اساس رشد شاخص های اقتصادی انجام می شود.
 نوری تصریح کرد: استارت آپ ها و شرکت ها پس از ثبت نام و داوری اولیه، مشاوره و آموزش می بینند تا ایرادات احتمالی کارشان برطرف و آمادگی 
و مهارت لازم جهت ارائه را کسب کنند. رئیس مرکز منتا گفت: با توجه به شرایط کرونا در کشور و لزوم رعایت دستورالعمل های بهداشتی، در روز 
ارائه پس از پخش فیلم های معرفی و ارائه که از پیش ضبط شده است، هرکدام از استارت آپ ها و شرکت ها یا نماینده آن ها به صورت آنلاین به 

پرسش های مطرح شده از طرف داوران و سرمایه گذاران پاسخ می دهند.

اغلب کارآفرینان در راستای 
تبدیل استارت  آپ  شان به یک 

برند در تلاش برای انتخاب
 نام  های هرچه خاص  تر هستند. 

این امر نوعی گرایش عمومی 
در میان کارآفرینان محسوب 

می  شود

،،
noobpreneur : منبع 

یادداشـــت
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کسب و کارهای کوچک 
برای رقابت مناســب در 
فضای کسب و کار نیازمند 
نام جذابی هستند. در غیر 
این صورت یکی از المان 
 هــای اساســی رقابت را 
نادیده خواهنــد گرفت. 
هدف اصلی ما در اینجا بررسی بهترین 
راهکارها برای انتخــاب نامی جذاب و 
مناسب برای کسب و کارهای کوچک 
است. بدون تردید هر برندی در حوزه 
خاص فعالیتش نیازمند نام منحصر به 
فردی است بنابراین ارائه توصیه  های 
دقیق برای انتخاب نام واحد از ســوی 
برندها غیرکاربردی خواهــد بود. در 
عوض ارائه برخی از توصیه  های عمومی 
برای کمک به یافتن ایده  های مناسب 

جایگزین بهتری محسوب می  شود.

  1. اهمیت سادگی نام کسب و کار
اغلب کارآفرینان در راســتای تبدیل 
استارت  آپ  شان به یک برند در تلاش 
برای انتخاب نام  های هرچه خاص  تر 
هستند. این امر نوعی گرایش عمومی 
در میان کارآفرینان محسوب می  شود. 
نکته مهم در این میان ایجاد تمایز میان 
نام  های منحصر به فرد و پیچیده است. 
نام  هایــی مانند نایک، گــوگل، اپل و 
مایکروسافت دارای شباهت بنیادینی 
هستند. به عبارت بهتر، تمام نام  های 
فوق منحصر به فرد و جذاب محسوب 

می  شود. البته یک شباهت دیگر میان 
نام  های موردنظر نیز وجود دارد: تلفظ 
هیچ  کدام از آنهــا برای مخاطب هدف 
دشــوار نیســت. این نکته در زمینه 
مدیریت کسب و کار و انتخاب نام برند 
اهمیت بالایــی دارد. نام  های پیچیده 
و ســخت همیشه به ســرعت از ذهن 
مخاطب هدف پاک می  شود بنابراین 
در تحلیل کلی هزینه  های بازاریابی و 
تبلیغات چنیــن برندهایی برای جلب 
نظر مخاطب هدف به شــدت افزایش 

خواهد یافت.
بهترین توصیه بــرای انتخاب یک نام 
مناســب توجه به ســادگی آن است. 
این امر موفقیــت و تاثیرگذاری نام ما 
را تضمین خواهد کــرد. بدون تردید 
انتخاب یک نام ســاده و در عین حال 
تاثیرگذاری ســخت خواهد بود. نکته 
مهــم در این میــان امکان اســتفاده 
از نظرات دیگران برای ســاده  سازی 
هرچه بیشتر فرآیند انتخاب نام است. 
بسیاری از کارآفرینان در مسیر انتخاب 
نام فقط به ســلیقه خودشــان توجه 
دارند. اشــتباه اصلی درست در همین 
مرحله روی می دهد. اگــر ما به دنبال 
جلب نظر مخاطب هدف به کســب و 
کارمان هستیم، باید از نظرات آنها برای 
انتخاب نام استفاده کنیم. نظرخواهی 
از مخاطــب هدف برندمان همیشــه 
تاثیر مطلوبی بــر روی نتیجه انتخاب 
نام خواهد داشــت. همچنین باید به 
اهمیت شناخت سلیقه مخاطب هدف 
نیز اشاره کنیم. این امر فرآیند انتخاب 
نام را بسیار ساده و دقیق  تر خواهد کرد.

  2. اعلام رسمی و واضح نام برند
پس از آنکــه نام برندمــان را انتخاب 
کردیم، باید آن را به صورت رسمی اعلام 
کنیم. اشتباه بســیاری از کارآفرینان 
شــروع به فعالیت در سکوت خبری و 
بدون تلاش برای اطلاع  رسانی دقیق 
است. نتیجه این امر ناتوانی برندها برای 
تاثیرگذاری بــر روی مخاطب هدف و 

همچنین برداشت  های اشتباه مشتریان 
از آنها خواهد بود. بســیاری از کسب 
و کارهای کوچک بــا برندهایی دارای 
نام مشــابه در حوزه  های دیگر اشتباه 
گرفته می  شــوند. چنین اشتباهاتی 
به دلیــل فقدان اطلاع  رســانی دقیق 
 برندهای موردنظر در مورد فعالیت  شان

 است.
حضور در شــبکه  هــای اجتماعی از 
همان روزهای نخست شروع به فعالیت 
برند اهمیت بســیار زیادی دارد. این 
امر امکان تعامل بــا مخاطب هدف و 
اطلاع  رســانی دقیق در مورد ماهیت 
کسب و کارمان را فراهم خواهد ساخت. 

بسیاری از برندها در طول زمان طولانی 
اقدام به حضور در شبکه  های اجتماعی 
می کنند. این امــر تاثیرگذاری حضور 
اولیه و قدرتمند در این فضا را کاهش 
خواهــد داد. وقتی مخاطــب هدف از 
همان روز نخست تاسیس برند نسبت 
به حضور ما در بازار کسب و کار اطلاع 
داشته باشــد، دیگر خبری از برداشت 
اشتباه ماهیت فعالیت برندمان نخواهد 

بود.

  3. جست  و جوی نام مورد نظر 
پیش از ثبت رسمی

همیشه امکان بروز اشــتباه در مسیر 
انتخاب نام مناســب برای برند وجود 
دارد. بســیاری از کارآفرینان در عمل 
نام  های مشابه با دیگر برندها را انتخاب 
می  کنند. اگــر ما پیــش از رونمایی 
رســمی از نام برندمان اندکی جست  
و جو نکرده باشــیم، احتمال شکایت 
سایر کســب و کارها به خاطر استفاده 
از نام تجاری  شان وجود دارد. این امر 

پدیده  ای رایج در دنیای کســب و کار 
محسوب می  شود، بنابراین برای پرهیز 
از چنین اشتباهاتی باید پیش از شروع 
به استفاده از نام مورد نظرمان اقدام به 
جست  و جوی آن نماییم. همچنین در 
مرحله بعد باید نسبت به ثبت رسمی 
نام مورد نظرمان در سامانه  های دولتی 
اقدام کنیم. این امر استفاده دیگران از 

نام موردنظر ما را مسدود خواهد کرد.
بســیاری از برندها به دلیل عدم ثبت 
رسمی نام تجاری  شــان با مشکلات 
حقوقی بسیار زیادی مواجه می  شوند 
بنابراین شما با ثبت رسمی نام برندتان 
از همان ابتــدا دیگر مشــکلی برای 
اســتفاده از آن نخواهیم داشــت. اگر 
برند ما در ابتدای شــروع به فعالیتش 
درگیــر پرونده  هــای حقوقی متعدد 
شــود، آینده مناســبی در انتظارش 
نخواهد بود. همچنین باید تردیدهای 
مشتریان برای تعامل با یک برند درگیر 
 در پرونده  های حقوقــی را نیز مدنظر

 داشته باشیم.

چالش انتخاب نام برای کسب و کارهای کوچک 

مرابهنامکوچکمصدابزن!
شروع کسب و کار تازه در دوران قرنطینه بیانگر عزم راسخ 
کارآفرینان برای موفقیت در دنیای کســب و کار است. یکی 
از چالش  های همیشگی کارآفرینان در ابتدای مسیر فعالیت 
مربوط به انتخاب نام مناســب برای برندشان است. فرآیند 
انتخاب نام همراه با ســردرگمی های بســیار زیادی است. 
کارآفرینان امکان تغییر نام برندشان در بازه  های زمانی کوتاه 
را ندارند بنابراین انتخاب یک نام به معنای ضرورت تعامل با آن 
برای ادامه مسیر فعالیت شرکت است. همین امر در اغلب اوقات 

موجب وسواس بیش از اندازه برندها می  شود.

وقتی مخاطب هدف 
از همان روز نخست 

تاسیس برند نسبت به 
حضور ما در بازار کسب 

و کار اطلاع داشته باشد، 
دیگر خبری از برداشت 
اشتباه ماهیت فعالیت 

برندمان نخواهد بود

گفتگوی تفصیلی با مدیر استارت آپ صادرات فرش:

 فروش فرش با بیت کوین

اکرادی، مدیر استارت آپ در حوزه صادرات فرش معتقد است 
در دنیای نوین امروزی نگاه ها باید برای رمز ارز به روز شود چرا 

که بلوغ نرم افزاری در حال شکل گرفتن است.

اگرچه سرمایه گذاری نهادی از سوی موسسات بزرگ جهانی روی رمزارز در این حوزه افزایش 
یافته است و بهره بردن کسب و کارها از این نوع رمزارز در معاملات به جای نقدینگی مرسوم 
بیشتر شده است. اما باید دید تا چه اندازه این رمز ارز می تواند روی رونق کسب و کارها تاثیر 
داشته باشد؟ و آیا برخی کشورها که با تحریمها روبرو هستند مثل ایران که گفته می شود رمزارزها 
برای دورزدن تحریم ها ابزار مناسبی است آیا استفاده از این  نوع ارز توسط کسب و کارها می تواند 
چالش هایی برای فروش محصولات شان در سطح بین الملل همچنان ایجاد کند؟ درهمین 
راستا فرصتی پیش آمد تا گفتگویی با »داریوش اکرادی« مدیر استارت آپ سی پرشیا؛ یکی از 
استارت آپ ها در حوزه صادرات فرش دستبافت ایران که از بیت کوین برای فروش محصولات 
خود بهره برده است انجام دهیم تا از چالشها و مزایای معاملات با رمز ارزها جویا شویم. متن این 

گفتگو را می توانید در ادامه بخوانید.
  با توجه به اینکه استارت آپ شما )ســی پرشیا( اقدام به فروش فرش دستباف 
ایران در سطح بین الملل با بیت کوین کرده است بفرمایید چرا از رمزارز برای فروش 

محصولات تان استفاده می کنید؟
در ابتدا توضیحی مقدماتی را ارایه میدهم؛ بعد از آغاز فعالیــت مان، درصدد راه اندازی پروژه 
صادرات فرش دستباف برآمدیم. از آنجا که ایران را با فرش دستباف می شناسند از این رو فروش 

فرش را در بستر اینترنت مدنظر قراردادیم چرا که همان موقع در سایت های ایرانی 
این خلا حس میشد. هرچند سایتهایی در خارج بودند اما نگاه ارزشی به این کالا 
دنبال نمی شد. دوسال بعد از پیاده ســازی زیر ساخت که به ۱۱ زبان  انجام دادیم 
فروش محصولات با ویزا کارت و مسترکارت را سال ۹۸ راه اندازی کردیم. خیلی 
جالب بود که بعد از یک ماه مشتریانی از خارج از ایران همچون ایتالیا، کره، استرالیا، 
کانادا و آلمان داشتیم. از طرفی این موضوع کار ساده ای نبود چراکه بحث تحریمها 
مسیر پیچیده و هزینه بری را ایجاد کرده بود و از طرفی چون می خواستیم در بخش 
تکنولوژی نو پیشرو باشیم پروژه های فناوری واقعیت افزوده و هوش مصنوعی را  
انجام دادیم. در عین حال که دیدیم اکنون موقعیت خوبی است که دنبال رمزارز برویم 
محدودیت تحریم ها و داشتن علاقه به صادرات باعث شد تا نیمه دوم ۹۸ فروش کالا 
با استفاده از بیت کوین را پیاده سازی کنیم. از طرفی هم عملا محدودیت بانکی که 
وجود دارد در فروش داخلی که بر اساس مصوبه بانک مرکزی مبالغ  بالای ۵۰ میلیون 
تومان از طریق شبکه شــتاب قابل  انجام نیست از طرفی چون محصولاتی داشتیم 
که در این محدوده  قیمتی بودند از این رو ما را با چالش روبرو کرد. در عین حال که 
ویزا کارت و مستر کارت با یک میزان سقف یورو مشخص و از آن مقدار به بالا اجازه نداشتیم 
و اینها مقدمه ای شد تا به سمت رمز ارز برویم. چرا که عملا یک واحد غیر متمرکز هستند که 
در تملک یک کشور نیستند و این محدودیت ها را نداریم و در نتیجه می توانیم به مشتریان 
داخل و خارج بدون محدودیت خدمات را ارایه دهیم. بعد از پیاده سازی زیر ساخت ها تاکنون 
۱۲ تجربه فروش در داخل و در سطح بین الملل داشته ایم به طوری که توانستیم فرش را با بیت 
کوین بفروشیم. از طرفی باید اشاره کنم اولین  کسب و کار فروش فرش  با بیت کوین در داخل 

حتی درخارج هستیم.
  سی پرشیا تنها با بیت کوین فرش دستباف را می فروشد یا برای سایر رمزارزها این 

امکان وجود دارد؟ روش کار به چه صورت است؟
فعلا روی سایتمان بیت کوین داریم اما با این حال برای سایر رمزارزها ی دیگر هم مشکلی نداریم. 
روش کار به این صورت اســت با توجه به اینکه در سایت مان از یورو و ریال پشتیبانی میشود 
زمانیکه مشتری وارد  سایت می شود می تواند واحد پول به یورو را انتخاب و خریدش را به سبد 
خود اضافه کرده به مرحله بعدی که می رود، برای خرید می تواند بیت کوین را انتخاب کند به 
طوریکه با قیمت آنی سیستم یورو را  به بیت کوین تبدیل و آدرسی تولید و درا ختیار مشتری 
قرار می دهد که در زمان مشخص اگر مشتری آن مبلغ  را پرداخت کند، سفارش تایید می شود.

  با توجه به ابلاغیه بانک مرکزی مبنی بر ممنوعیت معاملات رمزارزها توســط 
صرافی ها؛ آیا این مساله مشکلی برای  فروش محصولات تان پیش آورده است؟

آسیب جدی نزده است. چراکه مبلغ دیجیتال وارد کیف پول الکترونیکی میشود می توانیم با 

سایر کالا ها تبادل کنیم اما در زمانی که بخواهیم بیت کوین را به دلار تبدیل کنیم مشکلاتی 
شاید باشد البته در آن بخش هم می توانیم آن را به مجموعه خارج از کشور انتقال و به دلار در 
کشور دیگر تبدیل کنیم و آن  میزان دلار را وارد ایران کنیم. اگرچه به نظرم این محدودیت ها و 

نگاه سنتی با دنیای جدیدی و در بستر الکترونیکی همخوانی ندارد.
  به نظرتان چرا همچنان با وجودی که از یک طرف مجوزهایی از سوی وزارت صمت 
برای ماینینگ داده میشود اما از آن سو مقاومت های بانک مرکزی در برابر رمزارزها 

همچنان ادامه دارد؟ دراین باره توضیح دهید.
به نظر من این مقاومت ناشی از این  است که با هر  موضوع جدیدی مخالفیم این جنس مقاومت 
به این دلیل است که نگاه مان را به روز نکرده ایم  و اصرار بر دانسته های ای قبلی خودمان داریم 
نگاهی  داریم که در ساختار تمامیت خواهی است وهرآنچه دراین منطقه جغرافیایی رخ میدهد 
را می خواهیم کنترل کنیم درحالیکه این نگاه در دنیای نوین امروز نمی گنجد و باید این نگاه و 

ساختار تغییر کند.
  درباره رمزارز ملی چه نظری دارید؟ به نظرتان به چه دلیل حکومتها در صدد راه 

اندازی رمزارز ملی هستند؟
باید اشاره کنم رمزارزها درای  فلسفه همتا به همتا )Peer to Peer (هستند  به نحوی که  
قابل تملک شخص یا ارگان نیستند مثلا در آلمان به عنوان کالا مبادله می شود البته به دلیل 
اینکه نظام های سیاسی وحکومت ها برایشان مهم است که در بخش بانکداری  و عرضه تقاضا  به 
شکل متمرکز عمل کنند  و کنترل دست خودشان باشند از این رو هر کشور بدنبال این است که 
به نحوی آن را تعریف کند تا در تملک و کنترل  خودشان باشد اما ماهیت رمزارزها اینطور نیست.
  با وجودی که گفته میشود رمزارز در معاملات کسب و کارها در سطح بین الملل 
ابزاری مناسب برای دور زدن تحریمها است حال به نظرتان درچه صورت این ابزار 

میتواند راهگشا باشد؟
عملا در حوزه تحریم ها کارگشا می تواند باشد چراکه با توجه به اینکه نمی توانیم تبادل بانکی 
انجام دهیم از اینرو راهی است که می تواند کمک کند، اما برای مجموعه و خدماتی که اساسا این 
رمزارزرا قبول دارند چون قوانین کشورها متنوع است در برخی کشورها مثلا از یک شرکت خرید 
میکنیم باید در سیستم های مالی  و دفاتر مالی شان ثبت شود ردی به جا بماند وپولی در حساب 
وارد شود به طوریکه اگر بر فرض به فرد X بخواهید کالای بفروشید باید آن رقم از مبدا فرد x وارد 
حساب شما بشود درحالیکه رمزارز به این شکل نیست از اینرو تعداد پذیرش این مساله از سوی 
سازمان ها کم است به طوریکه آن سازمان باید ریسک پذیر و نوگرا باشد که در این حوزه وارد 
شود. مثلا الان نمی توانید به یک ماشین فروشی در دبی بگویید بیت کوین میدهم و ماشین به 
شما تحویل دهد چراکه باید تمام موارد در اسناد و دفاتر ثبت شود از اینرو برای جاهایی که قابل 

مذاکره هستند می تواند ابزاری خوب باشد.

تحلیل بازار
گــــــزارش

استارت آپ

باشگاهورزشي 
 1.  مربی کراسفیت خانم با سابقه فعالیت 

 2.  ماسور خانم با سابقه و مدرك
 محدوده اردیبهشت 

صبح ها 8الي 30:1٤
جهت کسب اطلاعات بیشتر و هماهنگي

09120579919

مسئولفنیتولیدتجهیزاتپزشکی
   نوع همکاری: تمام وقت

   الزامــا دارای مدرك مســئول فنی تولید 
تجهیزات پزشکی

   حقوق اداره کار،    بیمه
از متقاضیان واجد شرایط خواهشمندیم رزومه 

خود را به واتس اپ ارسال نمایند.
لطفا از تماس تلفنی خودداری نمایید.

محل کار: شهر اصفهان، خوراسگان
)Whatsapp( 0902370052٤

استخدامصندوقداروفروشنده
    کار در   قنادی  آندلس

   ساعت تماس از 9صبح تا 9 شب
09139186680

حسابدار
استخدام   نیروی  خانم مسلط به   حسابداری  
پیمانکاری، مخصوصا حقوق و دستمزد و نرم 

افزارهای   آفیس
محدوده خیابان طیب

03132355665  ،091326568٤7

بهتعدادیدوزندهخانم
جهت کار در   تولیدی  مانتو نیازمندیم.

محدوده چهارباغ پائین کوچه سینما سپاهان
شماره تماس: 09139290181

استخدامنیرویخانمجهت   پذیرش مراجعه 
کننده و نظارت بــر   چیدمان محصولات در   

سالن  فروش
  حداکثر 30 سال 

  روابط عمومی بالا 
  محل کار واقع در شهرك صنعتی محمودآباد 

)صنایع سنگ ایران مهر(
ساعت کاری 7 الی 19 

سرویس رفت و برگشت از شاهین شهر
031338003٤9

اســتخدامنیرویخانمجهتطراحیو
تبلیغات

 office آشنا به نرم افزار فوتوشاپ و  
  آشــنا به فضای مجازی و کار با شبکه های 
اجتماعی ) اینســتاگرام/ تلگرام/ آپارات / 

یوتیوب و ...( 
  آشنا به سئو و پشتیبانی وب سایت

ساعت کاری 8 الی 17 
  محل کار شهرك صنعتی محمودآباد )صنایع 

سنگ ایران مهر( 
سرویس رفت و برگشت از شاهین شهر

031338003٤9

تعدادینیرویآقابازنشستهجهتامور
نگهبانی

   ساعت تماس از 8 الی 1٤ و 17 الی 21
32120315 ، 09138162٤65

استخدامآرایشگرمردانه با حقوق و مزایا 
توافقی محدوده خیابان جی )خوراســگان(   

اصفهان
   نوع همکاری: تمام وقت

   ماهر یا نیمه ماهر
   حقوق و مزایا توافقی

از متقاضیان واجد شــرایط خواهشمندیم 
رزومه خود را به واتس اپ زیر ارسال نمایند و 

یا با شماره موبایل زیر تماس حاصل نمایند.
)Whatsapp( 09397٤6956٤

0913819786٤

استخدامقالبسازمتخصص)پلاستیک(آقا در 
شهرك صنعتی سه راه مبارکه   اصفهان

  قالبساز متخصص )پلاستیک( 
   نوع همکاری: تمام وقت

   بیمه،    سرویس
)Whatsapp( 09383309520

091311950٤1

تعدادیچرخکارماهرخانم
وردستخانم

 جهت تولیدی پوشاك
آدرس   )عبدالرزاق(

09390892751
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